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Čestitamo ob 8. občinskem prazniku in 
dnevu državnosti ter želimo prijetno 
Vidovo nedeljo.
Vaš župan Friderik Bračič, občinski svet 
in občinska uprava.
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Spoštovani gostje in občani občine Videm.Vabimo vas na prireditve ob občinskem prazniku in na osrednjo 
prireditev, ki bo 10. junija, ob 19. uri v telovadnici OŠ Videm. Ob tej priložnosti bomo podelili plaketo in

priznanja občine Videm:

PLAKETA ODLIČNJAKI DOBITNIKI
ŽUPANOVIH PETIČ

1. Zlata plaketa za področje športa 

Športno društvo Videm

PRIZNANJA

1. Priznanje za področje kulture 

Angela Kozel, Mala Varnica 3/a

2. Priznanje za področje kmetijstva 

Ivan Šimenko, Pobrežje 75

BARBARA SITAR 
DAVID KRIŽANIČ 
PRIMOŽ KRAJNC 
ROK KOZEL 
ANJA MOHORKO 
ADRIJANA NARAT 
NINAPERGER 
JERNEJ ŽUNKOVIČ 
MAJA KRAJNC 
MARTINA VIDOVIČ 
NIKO VOGRINEC 
SANDI PERŠUH 
DEJAN PETEK 
SANDRA VIDOVIČ 
ANICA KOZEL
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Z RAZMIŠLJANJEM VAS POPELJEM V PRAZNIČNE
DNI OBČINE VIDEM

Pravkar ste vzeli v roke novo številko glasila občine Videni, ki kar vabi k branju. Ta 
številka je seveda praznična. Astrološko smo v znamenju dvojčka in praznovanju 
osmega praznika občine Videm. Če imate sedaj ob obilici dela okrog hiše in na polju 
manj časa, pa vsaj poglejte urnik prireditev ob občinskem prazniku, da ne boste česa 
zamudili. Saj vemo, da ura zamujena, ne vrne se nobena.
Izteka se prva polovica leta, s toploto srca razmišljamo, kaj smo postorili doma, v slu
žbi in kaj še nam je ostalo do konca leta. Zakonodaja opredeljuje občino kot temeljno 
lokalno skupnost, ki zadovoljuje potrebe občanov z izvajanjem nalog iz njene pristoj
nosti. Če izhajamo iz osnovne vloge občine kot temeljne lokalne skupnosti in premože
nja občine kot osnove za uresničevanje njenega poslanstva, je potrebno tudi v lokalni 

skupnosti upoštevati principe ekonomičnega in učinkovitega delovanja. V naši sredini tia 80,5 km2 deluje in 
ustvarja okrog 5.700 duš, v osmih krajevnih skupnostih.
Da znamo biti inovativni in ustvarjalni, priča tudi veliko število športnih, kulturnih in turističnih društev. 

Menim pa, da se ne znamo dovolj povezati, da bi bili še boljši in bi znali bolje predstavili našo kulturno 
dediščino. Vsi v upravi se zavedamo, da so programi in zahteve občanov večje, kot zmore občinski proračun 
in da ni moč v tako kratkem času nadoknaditi dvajsetletnega zaostanka v razvoju haloškega področja občine. 
Pa se kljub temu trudimo, da bi posamezen program speljali s čim manjšimi stroški. Veliko fizičnega dela na 
posameznih programih v prostoru opravijo delavci režijskega obrata, kar pripomore tudi k večji ekonomičnosti 
sredstev in izvedbi večjih programov. Vedno v večji meri ugotavljamo, da dobivamo vedno več nalog v upravo, 
vendar temu dejanju ne sledijo tudi finančna sredstva. V upravi, ki jo vodim, so zaposleni 4. javni uslužben
cev, v režijskem obratu šest strokovno-tehničnih delavcev in ena delavka preko javnih del. Norma za delo v 
takšni upravi je seveda enkrat večja, tako lahko z gotovostjo trdimo, da tudi zaposleni prispevamo svoj delež k 
zniževanju stroškov, in tako namenjamo večji delež za investicije. Zavedati se namreč moramo, da okrog 40 
% finančnih sredstev namenjamo za investicije, in s tem sodimo v sam vrh 193 slovenskih občin.
Manj zaposlenih ljudi pa posledično seveda pomeni, da imamo na razpolago manj časa za posluh vaših želja 
in problemov. Vendar menimo, da lepa beseda vedno lepo mesto najde in da poskušamo v veliki meri vaše pro
bleme, ki postanejo s tem tudi naši, reševati in pripeljati do skupnega cilja, to je zadovoljevanja potreb občanov. 
Kmalu se bodo zaprla šolska vrata, pred nami je čas počitnic in dopustov. Želim, da jih kar najlepše preživite, 
mi pa se bomo potrudili, da bodo v jesenskem času že vidne investicije, ki so načrtovane v proračunu za leto 
2005. Največ bomo tudi letos investirali v modernizacijo cest, javno razsvetljavo, kanalizacijo in vodooskrbo.

Dragi občani!

Praznik občine je VAŠ PRAZNIK. V ta namen se nam pridružite na različnih prireditvah, ki vam jih 
pripravljamo v počastitev praznika.
V čudovitih junijskih dneh, ko v občini Videm praznujemo že 8. praznik, Vam pošiljamo vsi zapo
sleni iskrene čestitke in dobre želje, z enim samim nasmehom, da skupaj zmoremo več.

Darinka Ratajc, 
direktorica uprave

NASLOVNICA: Tri izmed 60. starih razglednic, ki bodo na ogled na razstavi v občinski hiši, iz zbirke A. Kumra in ZAP.

Glasilo izdaja občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Odgovorna urednica: Tatjana Mohorko. Člani uredništva: 
Darinka Ratajc, Petra Krajnc, Marjan Škvorc, Jože Junger, Friderik Šimenko, Nataša Zagoranski in Iztok Roškar. Oblikovanje in priprava za 
tisk: Vejica, Rado Škrjanec s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910; tisk: Grafis Rače. Na osnovi mnenja urada vlade za informiranje RS št.: 23/90- 
541/96-12 se za glasilo plačuje 8,5 % davek. Glasilo NAŠ GLAS je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi urad vlade RS za informiranje, pod zaporedno 
številko 1332 in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo gospodinjstva v 
občini Videm. Naklada 1900 kosov
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KLEPET Z ZUPANOM FRIDERIKOM BRAČIČEM PRED
OBČINSKIM PRAZNIKOM

2007 voda v vseh gospodinjstvih
Občina Videm ob občinskem praz

niku piše še eno, po mnenju mnogih, 
uspešno leto delovanja. Od lanskega 
do letošnjega praznika se je v obč
ini dogodilo marsikaj, kar je vredno 
omembe, pa najsi bodo to občinske 
naložbe, številni projekti, seje občin
skega sveta, seje odborov in komisij, 
pa tudi mnoge prireditve in druže
nja na vseh koncih občine. O tem, 
kako dobro je v tem obdobju delalo 
občinsko vodstvo, bodo že presodi
li občani, mi pa smo za mnenje in 
oris pestrega dogajanja v občini v 
zadnjih mesecih zaprosili prvega 
moža — župana Friderika Bračiča.

Gospod župan, kako bi na kratko 
orisali čas od lanskega do letošnje
ga občinskega praznika, ob dejstvu, 
da se je zgodilo marsikaj pomemb
nega za občino. Kaj pa seje posebej 
vam vtisnilo v spomin?
Župan F. Bračič: -V obdobju enega leta 

se je v naši občini dogajalo marsikaj, kot 
ste že sami ugotovili. V ospredje zmeraj 
dajemo dogodke na področju komunal
ne infrastrukture, kjer križem rok nismo 
stali niti v zadnjih mesecih, mnogo pa 
je dogodkov, ki so vsak dan, tedne in 
mesece zaznamovali življenje in delo v 
naši občini.
Veliko smo naredili v cestni infrastruk

turi; zgradili smo dobra 2,5 kilometra 
asfaltne ceste, okrog kilometer smo 
preplastili, marsikje so bila nujna tudi 
vzdrževalna dela na cestah, pridobili pa 
smo še nekaj novih hišnih vodooskrbnih 
priključkov ... Naredili smo kanalizacij
ski sistem v Leskovcu, izgradili okrog 4 
kilometre javne razsvetljave, ob tem pa 
naj omenim še redna letna gramoziranja 
cest, urejanje in vzdrževanje obeh poko

pališč in zelenic na javnih mestih. Za vse 
to pa v največji meri skrbi režijski obrat 
v naši občini.«

»VPETI SMO V FINANČNO 
REALNOST«
Omenili ste že nekatere investicije, 

ki so dokončane, spet druge so v 
pripravi in ena od teh, sicer bistve
na za videmsko občino, je celovita 
oskrba z vodo iz javnega vodovoda.
V javnosti slišimo na to temo števil
na vprašanja, mnoge občane pa, ki 
še nimajo vodovoda, verjetno zani
ma, do kdaj načrtujete izpeljati nač
rtovani projekt in koliko bo tukaj s 
sredstvi pomagala država?
Župan F. Bračič: »Ta trenutek lahko 

občanom zagotovim, da je investicija 
naravnana tako, da naj bi v letu 2007 vsa 
naselja v občini Videm imela javni vodo
vod in kot zadnji v občini naj bi vodo 
dobili prebivalci v naselju Velika Varnica 
in en del Trdobojcev. To je tudi naj dra
žja faza izgradnje vodovoda, v tem času 
(sredi maja) pa zaključujemo z izgradnjo 
vodovodnega sistema v Doleni in Zg. 
Pristavi. Na tem območju naj bi vodo 
dobilo okrog 33 gospodinjstev, takšni so 
zadnji podatki.
V naseljih Skorišnjak in Gradišče naj bi z 

izgradnjo vodovoda pričeli še letos jese
ni, tako imamo tudi zagotovilo ministr
stva za okolje, ki bo k investiciji dodalo 
svoj delež, sicer pa imamo v občini za 
to že zagotovljena proračunskega sred
stva. S tem vodooskrbnim projektom naj 
bi zaključili poleti leta 2006, potem pa 
načrtujemo izgradnjo še zadnjega, naj
dražjega voda za nas, in tudi tukaj nam je 
država obljubila svoj delež. In ko bomo 
vendarle zaključili s celovito vodooskrbo 
v naši občini, bo to velika in še kako 
dragocena pridobitev.«

NAJPREJ VODOVOD, NATO 
PA ŠE VRTEC IN OBNOVA 
ŠOLE NA SELIH
Ob dragih naložbah v vodosokrbi 

pa v občini prav gotovo dosti pre
malo denarja ostaja za naložbe na 
drugih področjih komunalne infra- 
strukture. Kako vam uspeva posto
riti še kaj drugega, kar je prav tako 
pomembno za napredek posamez
nih naselij?
Župan F. Bračič: »Vedno znova pou

darjam, da smo vpeti v neko finančno 
realnost, s čimer se moramo sprijazniti.

Za urejanje cest, predvsem novogradnje, 
nam ostane malo proračunskih sredstev, 
tukaj pa so še projekti izgradnje kanali
zacije, pa javne razsvetljave, da ne ome
njam še dragih naložb v šolstvu in na 
drugih področjih. Ko bomo zaključili z 
izgradnjo vodooskrbnega sistema, bo 
situacija morda nekoliko drugačna, a pri
pravljeni so že novi projekti, kot denimo 
izgradnja vrtca v Vidmu 
Omenili ste vrtec v Vidmu, mnoge 

pa bo prav gotovo zanimalo, kakš
na usoda čaka podružnično šolo 
na Selih. Kdaj je predvidena obnova 
zdaj že dodobra dotrajane šolske 
zgradbe, ki je lani praznovala 50- 
letnico?
Župan F. Bračič: »Obnova podružnične 

šole na Selih je v našem programu dela 
in spada v sklop del, ki se navezujejo na 
izgradnjo vrtca v Vidmu. Po dosedanjih 
zagotovilih iz ministrstva za šolstvo in 
šport naj bi z izgradnjo vrtca začeli že v 
naslednjem letu, takoj za tem pa pride na 
vrsto obnova na Selih. Letos je v pripravi 
vsa potrebna dokumentacija in s tem pri
dobitev gradbenega dovoljenja.«

OBRTNA CONA DA, ZELENA 
LUČ TUDI ZA KOMASACIJE
Koliko pa vam letno sploh še ostane 
sredstev za spodbujanje drobnega 
gospodarstva, kmetijstva in turiz
ma —panog, od katerih si občina do 
neke mere obeta veliko? Kako daleč 
je obrtna cona?

Župan F. Bračič: »Letno v proračunu 
za vsa tri področja zagotavljamo okrog 6 
milijonov tolarjev in sredstva delimo po 
nekem ključu. Potrebovali bi še mnogo 
več, kar pa nam proračun ne zagotavlja. 
In tu je še obrtna cona, o kateri resnič
no razmišljamo že lep čas in zdaj lahko 
rečem, da je že v programu prostorske
ga načrtovanja. Za ureditev obrtne cone 
namreč potrebujemo številna soglasja, 
zato upam, da bomo v tej smeri uspeli 
in obrtnikom čim prej ponudili primerno 
urejeno mesto za njihov razvoj in širitev 
dejavnosti.«
Kaj pa lokacija? Kje načrtujete ure
ditev obrtne cone?
Župan F. Bračič: »Tudi lokacija je izbra

na. Obrtno cono smo si zamislili na pros
toru sedanje še aktivne gramozne jame, 
zaenkrat ta, bomo pa še videli, kako 
uspešni bomo pri urejanju potrebnih 
papirjev, dovoljenj ...«
Komasacije so bile tema nedavnih 
dobro obiskanih zborov občanov.
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Kaj te konkretno prinašajo videm
ski občini in sploh predstavljajo za 
lastnike zemljišč?
Župan F. Bračič: »Komasacije po pre

pričanju, bolje rečeno mnenju, odbora 
za gospodarstvo, občinske uprave in tudi 
mojem mnenju predstavljajo pomembno 
nalogo, s katero naj bi »zložbo« zemljišč 
uredili na komasacijski način. Na tak 
način bi združili mnogo manjših parcel 
v eno večjo, lastniki kmetijskih zemljišč 
pa bi s tem prav gotovo pridobili cene
jše in tudi boljše možnosti za obdelavo 
površin.«
Tema, o kateri je na zadnji seji zno

va razpravljal občinski svet, je tudi 
gradnja Pyrenske avtoceste; odsek 
Draženci—Podlehnik. Kaj je ta trenu
tek aktualnega?
Župan F. Bračič: »Gradnja Pyrenske 

avtoceste je vendarle pričela dobivati 
svoj postopek. Zdaj smo v tej fazi, ko naj 
bi nam Direkcija RS za ceste dala idejne 
zasnove. Podali smo že svoje zahteve, 
predvsem tiste, ki so potrebne za zaščito 
naših ljudi in njihovih interesov, ob tem 
pa si želimo, da bi nam nova avtocesta 
prinesla tudi nove možnosti razvoja. 
Bomo videli ...«

ŠE LETOS EKOLOŠKA 
OTOKA V SELIH IN 
LESKOVCU
Še posebej spomladi se varovanju 
in čiščenju okolja posvečamo bolj 
kot v drugih obdobjih leta. Tudi 
občina Videm je na tem področju 
postorila že precej, kar dokazuje 
tudi letošnji odziv občanov na čistil
no akcijo. Kakšno pa je vaše mnenje 
o tej problematiki? Koliko ste bili 
doslej uspešni na tej poti?
Župan F. Bračič: -Dejal bi, da smo bili 

na tej poti doslej dokaj uspešni in smo 
veliko naredili v prid čistejšega okolja. 
Naj za primer samo omenim, da smo v 
letošnji akciji odvoza starih avtomobilov 
iz občine odpeljali kar 550 avtomobilov, 
veliko smeti so nabrali tudi na čistilnih 
akcijah in poskrbeli za reden odvoz le- 
teh. Na tej poti smo bili doslej uspešni 
tudi v postavljanju ekoloških otokov; 
lani smo ga postavili še v Pobrežju, letos 
pa to načrtujejo v Selih in Leskovcu. 
Razmišljamo že tudi o ureditvi manjše
ga zbirnega centra za odpadke v občini, 
kjer bi lahko občani organizirano odda
jali osnovne odpadke, s tem pa naj bi se 
zmanjšalo število divjih odlagališč, ki so 
za našo občino še zmeraj velik problem. 
K čistejšemu okolju pa bomo prispevali 
še z nadaljevanjem izgradnje kanaliza
cijskega sistema, zdaj tudi v nižinskih 
naseljih.«

SODELOVANJE Z

OBČINSKIM SVETOM 
DOBRO, POSLANEC 
MARINIČ ZA LOKALNO 
SKUPNOST VELIKA 
PRIDOBITEV
O vsem tem, o čemer sva se doslej 

pogovarjala, pa se iz meseca v 
mesec ubadate tudi na sejah obč
inskega sveta. Kako bi ocenili vaše 
sodelovanje s svetom, odbori, komi
sijami?
Župan F. Bračič: »Moja ocena sodelo

vanja je dobra. Seje sveta so zahtevne, 
a zame še zmeraj dovolj konstruktivne, 
tako da do nekih posebnih nesoglasij 
ne prihaja. Sicer pa menim, da je to tudi 
odraz in odgovornost vsakega člana obč
inskega sveta posebej, da svojo vlogo v 
svetu opravi na čim boljši način.« 
Poslanec Branko Marinič ima 

poslansko pisarno prav v videmski 
občinski hiši, torej si lahko pred
stavljamo, da je tudi zaradi tega 
sodelovanje z vodstvom občine 
dobro. Kako ga vi ocenjujete in kaj 
nasploh pričakujete od njega? 
Župan F. Bračič: »Poslanec za našo 

lokalno skupnost je vsekakor dobra 
pridobitev. Dosedanje sodelovanje z 
gospodom Mariničem je bilo na nivoju, 
kar si seveda želim tudi v prihodnje. 
Občina mu je ponudila in tudi opremila 
poslansko pisarno, v kateri se skorajda 
vsak ponedeljek srečuje tudi z občani. 
Prepričan sem, da je dobro, da si posla
nec pridobi tudi mnenje ljudi na terenu, 
saj lahko samo tako na višji nivo prenaša 
njihove želje in potrebe, ki pa jih tudi na 
našem koncu ni malo.
Tudi z občinskimi projekti smo poslan
ca B. Mariniča že seznanili, pričakujemo 
njegovo pomoč pri uresničevanju in pre
pričan sem, da se bo pri tem maksimalno 
angažiral.«
Čez leto in pol bodo že nove lokalne 

volitve in prav gotovo razmišljate 
tudi že o tem?
Župan F. Bračič: »Volitve na lokal

ni ravni bodo kmalu, konec prihod
njega leta in lahko pričakujemo, da se 
bo kaj kmalu začela krepiti politična 
dejavnost tudi v naši občini. Želim, da 
bi politične stranke kandidirale primer
ne kandidate, takšne, ki bodo imeli voljo 
za strpno delo, za dobro načrtovanje, saj 
bomo s tem na nek način pridobili vsi 
skupaj.«

OB PRAZNIKU ZA DOBRO 
VSEH V OBČINI
Pred vami pa je zdaj že novi občin
ski praznik. Sredi maja so priprave 
nanj v polnem teku. Kako pa boste 
praznovali letos? Kaj pripravljate?

Župan F. Bračič: »Praznovanje bo 
podobno tistim v zadnjih letih, morda bo 
le skromnejše po prireditvah, ki smo jih 
uvrstili v sklop občinskega praznika. Pri
pravili smo nekaj kulturnih in športnih 
prireditev, ena od osrednjih bo poveza
na s praznovanjem 70-letnice ŠD Videm, 
naša osrednja občinska proslava pa bo v 
petek, 10. junija v Vidmu. Ob prazniku 
bomo tudi letos podelili najvišja občin
ska priznanja in plakete, dobitniki so že 
znani, vsekakor pa je praznovanje name
njeno vsem občankam in občanom, ki 
jih z velikim veseljem vabim na vse prire
ditve, še posebej pa na osrednjo.«
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Vaše sporočilo občanom ob leto
šnjem prazniku ...
Župan F. Bračič: »Vsem skupaj želim 

zdravja, to je najpomembnejše tudi pri 
uresničevanju številnih nalog, ki smo si 
jih zastavili v občini. Želim, da bi se obč
ani dobro počutili v svojih krajih, ob tem 
pa naj ne pozabijo na strpnost in ustvar
jalnost, brez česar si nadaljnjega razvoja 
občine ne moremo predstavljati.«

IN ŠE TOLE ...
Gospod župan, v poletnih mesecih 

si boste nekaj dni pa vendarle vze
li zase in za družino. Kam letos na 
poletni oddih?
Župan F. Bračič: »Okrog poletnega 

dopusta pa še razmišljam. Z ženo imava 
že nekaj zadnjih let zelo kratke poletne 
počitnice, če jih sploh lahko tako imenu
jem. Ko pa si za to vzameva čas, potem 
se ponavadi odpraviva po Sloveniji, ki je 
tako lepa in skriva mnogo zanimivega. 
Veliko prostega časa pa že čez leto pre
živiva na svojem vikendu v Veliki Var
nici, kamor se odpraviva po napornih 
delavnikih. A v poletnih mesecih si je 
potrebno kak dan vzeti samo zase in se 
odpočiti, s tem se strinjam, ko pa bo časa 
več, potem pa upam, da bom uresnič
il tudi eno od svojih želja. Namreč zelo 
si želim na sever, obiskati skandinavske 
države in Rusijo ...«
Županu hvala za prijeten pogovor 
in samo zaželimo mu lahko prijetne 
poletne dopustniške dni.

Tatjana Mohorko
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IZ SEJ OBČINSKEGA SVETA OD 
APRILA DO JUNIJA
Dve redni in ena izredna seja

Župan Fri
derik Bračič 
je v obdobja 
od aprila do 
junija 2005 
sklical dve 
redni in eno 
izredno sejo 
sveta. Člani 
občinskega 
sveta občine 
Videm so na 
19. redni seji 

razpravljali o šestnajstih točkah 
dnevnega reda. Podajamo povzetek 
najvažnejših točk: sprejetje zaključ
nega računa s poročilom nadzorne
ga odbora za leto 2004 ter potrditev 
predlogov programov po krajevnih 
skupnostih za leto 2005- 
Svetniki niso potrdili predloga Komu

nalnega podjetja Ptuj, ki je predlagalo 
povišanje cen vode in zahtevalo dodat
ne ekonomske obrazložitve takega 
namena. V nadaljevanju seje so svetniki 
potrdili predlagan predlog spremembe 
temeljnega akta občine - Statuta, ki ga 
je občinska uprava uskladila v skladu 
z novo zakonodajo o financiranju obč
in in izvrševanju proračuna. Svetniki so 
veliko časa namenili dajanju predlogov 
za izboljšanje stanja na področju kabel
skega sistema v občini Videm. Ustano
vil se je upravni odbor, ki bi naj razrešil 
premoženjsko stanje z novim lastnikom 
in uvedel določene spremembe v smeri 
izboljšav za spremljanje programov. 
Svetniki so se tudi seznanili z dejstvom, 

da je možna prijava občine Videm za 
lokacijo odlagališča za NSRAO. To točko 
dnevnega reda so prestavili na izredno 
sejo z namenom, da se o zadevi bolje 
seznanijo in pridobijo še določene 
informacije o varnosti te izgradnje ali o 
škodljivih posledicah. Ob tem pa vas naj 
seznanimo, da se je ta točka prestavili na 
naslednjo izredno sejo, saj so vsi svetni
ki menili, da so človeška življenja bolj 
dragocena kot pa denar, ki bi ga obč
ina Videm prejemala v svoj proračun za 
navedene raziskava. Tako so rekli svoj 
odločni »NE«. V občini Videm tako nismo 
poslali prijave na razpis, ki ga je objavilo 
MOP.
NA MAJSKI SEJI SVETNIKI 
ZA PODRAŽITEV PITNE 
VODE
Na isti izredni seji pa je predstavnik 

Komunalnega podjetja Ptuj podal eko
nomsko upravičenost podražitve pitne 
vode v višini 3,2 % in svetniki so to tudi

potrdili. Čas med eno in drugo sejo kar 
hitro mine in v mesecu maju so se svet
niki udeležili že kar 20. redne seje. V gra
divu je na razpravo čakalo kar šestnajst 
točk dnevnega reda. Povzemamo seve
da aktualne in najbolj pereče. Svetniki 
so tako potrdili povišanje cene odvoza 
komunalnih odpadkov v občini Videm 
za 2,65 %, kar predstavlja pokrivanje 
inflacijskih gibanj.
POZITIVNA OCENA ZA DELO 
INŠPEKCIJSKIH SLUŽB
Svetniki so v razpravi pozitivno oceni

li delo inšpekcijskih služb na področju 
varovanja okolja in prostora, kjer smo v 
preteklem letu uspeli namestiti posode za 
odvoz smeti kar 55 gospodinjstem. Vsi pa 
se strinjamo, da je potrebno poleg dodat
ne uvedbe ekoloških otokov namestiti še 
posode za smeti ali pa skupne kontej
nerje na področju hribovitega dela obč
ine. Ne smemo si namreč zatiskati oči, 
da je kljub akciji »Očistimo občino Videm 
z odvozom starih avtomobilom itd.« še 
vedno velika neosveščenost občanov, ki 
svoje odpadke mečejo, kam jim je ljubo. 
Svetniki so potrdili tudi razpis za izvedbo 
šolskih prevozov za šolsko leto 2005/20- 
06. V nadaljevanju so svetniki potrdili 
tudi letni program športa za leto 2005.

SOGLASJE ZA 
PODELITEV KONCESIJE V 
ZOBOZDRAVSTVU
Na predlog občinske uprave se je potrdil 

tudi pravilnik o sofinanciranju letnih pro
gramov športa, ki dejansko predstavlja 
merila za razdelitev sredstev. Ob koncu 
seje so svetniki nekaj časa namenili še 
oskrbi občanov z zdravstveno dejav
nostjo in menili, da dajo soglasje za zač
etek postopka za podelitev koncesije za 
zobozdravstveno dejavnost na območju 
občine Videm.

IN ŠE TOLE ...
V prejšnji številki Našega glasa smo 
namreč napačno interpretirali sklep obč
inskega sveta o sofinanciranju gramoza iz 
Poljčan. Sklep bi se moral pravilno glasiti 
takole: kamion gramoza iz Poljčan stane 
39.000,00 sit - polovico financira občina 
Videm, polovico pa občan. Za napako se 
iskreno opravičujemo.

Darinka Ratajc, 
direktorica občinske uprave

PRIREDITVE OB 8. 
OBČINSKEM PRAZNIKU

Sobota, 4. junij 2005

Proslava 70-letnice ŠD 
Videm

na igrišču v Vidmu.
(Ob 15- uri.)

Turnir v malem nogometu 
na igrišču v Vidmu - ŠD 

Videm.
(Po proslavi.)

Nedelja, 5. junij 2005

Koncert in literarni večer 
v telovadnici OŠ Leskovec 

- KD Leskovec.
(Ob 19. uri.)

Četrtek, 9- junij 2005

Otvoritev razstave starih raz
glednic v dvorani 

Občine Videm.
(Ob 18. uri.)

Petek, 10. junij 2005

Osrednja prireditev ob
občinskem prazniku v telo

vadnici 
OŠ Videm.

(Ob 19- uri.)

Nedelja, 12. junij 2005

Vidova nedelja - farno 
žegnanje. Slovesno mašo 
bo vodil provincial slov. 

minoritov p. Slavko Stermš-
ek. (Ob 10. uri.)

Vljudno vabljeni!
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Preskok iz gospodarstva v politiko 
je bita zame drzna odločitev, ki sem 
jo sprejel zavestno in jo opravljam 
resno ter odgovorno. To me obvezu
je tudi rezultat na volitvah, in sicer 
preko 34-odslolna podpora.
Dela v parlamentu je izjemno veliko, 

predvsem v parlamentarnih odborih in 
komisijah. Svoje delo sem približal obč
anom v poslanski pisarni v mestni občini 
Ptuj in občini Videm, že v mesecu juniju 
2005 pa bom na voljo tudi v prostorih 
občine Kidričevo.
Kaj se dogaja v Državnem zboru Repu

blike Slovenije, poročam vsak petek 
med 7.30 in 8.00 uro v Štajerski budilki 
na Radiu Ptuj. Za ljudi pa je pomembno 
tudi neposredno srečanje s poslancem 
na terenu.

POSLANSKA PISARNA 
NALETELA NA DOBER 
ODZIV LJUDI
V poslanski pisarni srečujem ljudi, ki 

so razočarani s postopki na področju 
sodnih sporov, pritožujejo se nad delom 
tožilstva in sodišča, opozarjajo na spore 
z zemljišči, stanovanjsko problematiko, 
problematiko vojnih odškodnin, veliko
krat pa ljudje tožijo tudi glede odločitev 
invalidskih komisij. K meni prihajajo 
tudi mladi izobraženi ljudje, ki na širšem 
ptujskem območju ne dobijo zaposlitve. 
Veliko je tragičnih zgodb, ko očetje ne 
plačujejo preživnin in mati ne ve, kako
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POSLANSKI KOTIČEK
Spoštovane občanke in občani!

Poslanec Marinič ob ponedeljkih v videmski poslanski pisarni
Foto: TM

bo preživela in šolala otroke. Seveda pa 
imam na širšem ptujskem območju stike 
z župani in pomagam odpirati vrata v 
Ljubljani vsem, ki to željo izrazijo. 
Nekaterim ljudem je mogoče pomaga

ti, so pa tudi taki problemi, kjer je za 
rešitev problema potrebna sprememba 
zakonov. V teh pogovorih z občani se 
izkristalizirajo nekateri nakopičeni pro
blemi, ki nakazujejo slabosti posameznih 
zakonov in pokažejo, kje so potrebne

zakonske spremembe. In te informacije 
so za poslanca zelo koristne.
Program dela Državnega zbora za leto 

2005 predvideva “parlamentarne počit
nice”. Te se začnejo predvidoma v drugi 
polovici julija in končajo konec avgusta, 
ko se vam ponovno oglasim.

Branko Marinič, 
poslanec DZ RS

KS SOVIČE-DRAVCI-VAREJA
Skrb za čisto okolje tudi med mladimi

Tudi mladi se zavedajo, da je skrb za čisto okolje zelo 
pomembna.

Foto: Franc Vindiš

Akcija pomladanskega čiščenja 
okolja, ki jo je tudi letos organizi
rala občina Videni, je naletela na 
posebno dober odmev tudi v KS 
Soviče-Dravci-Vareja, saj so se ure
janja in čiščenja udeležili predvsem 
mladi, ki se jim je pridružilo nekaj 
odraslih. Udeleženci akcije so se v 
soboto, 9- aprila, zbrali pri vodo- 
hramu v Vareji in kmalu zavihali 
rokave.
Član KS Soviče-Dravci-Vareja in glavni 

pobudnik aprilske akcije v njihovi KS, 
Franc Vindiš, je povedal, da so okolje 
čistili na relaciji vodohram Vareja-dom 
krajanov Soviče. Ob tem je dodal, da so 
nabrali kar precejšnjo bero smeti, največ 
odpadkov in smeti pa so nabrali ob cesti 
Videm-Leskovec, od avtobusne postaje 
v Sovičah do doma krajanov. Vindiš je 
poudaril, da so bili udeleženci akcije

zelo delavni, posebej 
pa je pohvalil vztraj
nost in pridnost mla
dih, ki so vztrajali kljub 
nekoliko deževnemu 
vremenu. Po zaključku 
akcije, okrog 12. ure, so 
se ob prigrizku in pijači 
zadržali še v okrepč
evalnici Vrček.
Naj ob koncu dodamo 

le še to, da je takšen 
odziv mladine vseka
kor zelo spodbuden in 
pohvale vreden. Doka
zali so namreč, da se 
kljub mladosti zaveda
jo, kako pomembno je, 
da je okolje, v katerem 
živimo, lepo, čisto in urejeno. Upajmo, 
da bodo njihovem zgledu prihodnje leto

sledili še ostali - tudi odrasli!
PK
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V PRVIH POMLADNIH DNEH JUBILEJNA. ŽE 10. 
OZELENITVENA AKCIJA »DREVO«

Občanom drevesne sadike, invalidom klančina
Zeleni Vidma so v desetih letih, koli
kor traja ozelenitvena akcija poime
novana DREVO, v sodelovanju z obč
ino Videm razdelili že okrog 6.000 
drevesnih sadik, samo v letošnji 
jubilejni pa 600. V skrbi za ohranja
nje naravnega bogastva in čistega 
okolja so letošnjo akcijo izpeljali le 
nekaj dni po začetku pomladi. 
Občina in Zeleni Vidma so v soboto, 2. 

aprila točno opoldne v Videm pred obč
insko zgradbo povabili občane, da jim 
razdelijo drevesne sadike in tako skupaj 
počastijo prihod pomladi. Dogodka se 
je udeležilo nekaj deset ljudi, čeprav so 
jih pričakovali mnogo več, ko pa je naša 
skrb za ohranjanje »zelene«, predvsem pa 
čiste narave vse večja. A prišli so tisti, ki 
jim prav gotovo ni vseeno, v kakšnem 
okolju živimo. Domov so letos lahko 
odnesli sadike smreke, črne javše, breze, 
divje češnje, lesenike in tudi letošnjo dre
vo leta — cepljeni domači kostanj.
Zbrane na dvorišču ob občinski zgradbi 

je ob tem dogodku nagovoril predsed
nik Zelenih Vidma mag. Ivan Božičko, ki 
je na kratko strnil misli o pomenu vseh 
dosedanjih ozelenitvenih akcij, ki so 
na nek način doprinos našemu okolju. 
Pohvalil je sodelovanje z domačo obč
ino, ob tem pa pohvalil tudi tiste ljudi, 
ki lepo skrbijo za naravo in vsako leto 
vanjo posadijo novo drevo. O tem, koli
ko denarja so doslej porabili za nakup 
drevesnih sadik, magister Božičko ni 
govoril, več kot zgovoren pa je podatek 
o okrog 6.000 razdeljenih sadikah.
Zupan Friderik Bračič pa je povedal, 

da je tovrstna spomladanska akcija zelo 
pomembna za občino, predvsem pa za 
okolico, v kateri živimo. Dejal je, da bodo 
tovrstne akcije podpirali tudi v prihodnje,

Zelenim Vidma pa se je zahvalil za dobro 
sodelovanje in skrb za čistejšo naravo.

OBREŽJE DRAVINJE ZDAJ 
KRASI ŠE HRUŠKA
V pozdrav pomladi in v čast svetovnega 
dneva voda pa sta magister Božičko in 
župan Bračič tudi letos na obrežje reke 
Dravinje, le streljaj od občinske zgradbe, 
posadila novo drevo. Letos je to hruška 
(pirus communis), ki naj bi občinsko 
zgradbo varovala pred strelo, tako pač 
pravi ljudsko izročilo.

OB VHODU V OBČINSKO 
HIŠO TUDI KLANČINA
V občini pa so aprilski dogodek izkori

stili še za nekaj povsem 
drugega. Ob vhodu v 
občinsko zgradbo so 
slovesno odprli obljub
ljeno klančino, ki zdaj 
invalidnim osebam 
omogoča mnogo lažji 
dostop do občinske 
uprave. Pobudo za 
ureditev klančine je v 
imenu stranke Zelenih 
Vidma dal mag. Božič
ko. O tem so veliko 
razmišljali že v letu 
2003, ki smo ga v Evro
pi obeležili tudi kot 
leto invalidov, od ideje 
do njene uresničitve 
pa je preteklo le nekaj

mesecev. Kot je dejal župan Bračič, so za 
ureditve klančine potrebovali okrog 300 
tisoč tolarjev, ob tem pa posebej pouda
ril, da smo bili doslej v občini morda pa 
le premalo pozorni do starejših in invali
dov. Za te ljudi je potrebno nekaj storiti, 
je še dodal župan, ki je skupaj z Božič
kom, Marijo Černila, predsednico odbora

Prvi se /e po novi klančini zapeljal Uroš.

za družbene dejavnosti, in Urošem, ki se 
je prvi zapeljal po novi poti, simbolično 
odprl novo občinsko pridobitev. Vsi sku
paj pa so se strinjali, da bi v občini poslej 
tovrstnih malih pozornosti do invalidnih 
oseb moralo biti še več.

Tekst in foto: TM

Izbor letošnjih drevesnih sadik je bil znova zanimiv, a skorajda 
vsi so domov želeli odnesti tudi domači kostanj.
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LANCOVLJANI ČISTILI IN UREJALI OKOLJE
V občini Videm je tudi letos poteka

la akcija pomladanskega čiščenja 
in urejanja okolja, ki jo je občina 
izvajala v sodelovanju s krajevnimi 
skupnostmi. Vsako leto je namreč 
ravno pomladanski čas, ko se prič
nejo dela na domačem vrtu in pol
ju, najprimernejši, da se očisti tudi 
širša okolica.

V naravi ni plačila ali kazni: 
so le posledice.

V soboto, 9. aprila, so se urejanja in čišč
enja okolja lotili tudi v KS Lancova vas. 
Bogomir Hliš, predsednik KS, nam je 
povedal, da so se udeleženci akcije ob 9. 
uri zbrali pred vaškim domom v Lancovi 
vasi, ob tem pa dodal, da udeležba tudi 
letos ni bila zadovoljiva. Nato so pričeli 
s čiščenjem obrežja reke Polskave - od 
mostu pri Turku pa vse do Tržca. Tam so 
se v poznem dopoldanskem času srečali 
z ekipo iz KS Tržeč in nato skupaj poč
istili še levo in desno stran regionalke 
Maribor-Podlehnik.

Žalostno je pomisliti, 
da narava govori 

in da človeški rod ne posluša.

Največji problem so vsekakor kurišča na obrežju reke Polskave.

Narava ni nikdar izdala srca, 
ki jo je ljubilo.

Hliš je o količini nabranih odpadkov 
povedal, da tudi teh letos ne manjka, da 
pa so ljudje vsekakor postali bolj osvešč
eni, saj so nabrali manj odpadkov kot 
preteklo leto. Največji problem zagotovo 
predstavljajo kurišča na obrežju Polska
ve, saj ljudje odpadni material in smeti še

Narava ne napravi ničesar 
zaman.

vedno kurijo na prostem.
Po 12. uri je sledil še skupni zaključek 

udeležencev obeh KS, v vaškem domu 
v Tržcu so primerjali vtise in ob dobri 
hrani in pijači zaključili delovno akcijo. 
Vsem pa želijo sporočiti to, da je potreb
no skrbeti za čisto okolje ne le na ta dan, 
ampak skozi vse leto.

Tekst in foto: 
Petra Krajnc

Naravo je treba ubogati, 
če naj seji vlada.

KABELSKO TELEVIZIJO VIDEM JE POTREBNO UREDITI
Priložnost za pobude in predloge

CaTV Videm je v dosedanji gradnji 
in poslovanju prešla čez mnoge čeri, 
zato so upravičena vprašanja, ki se 
nanašajo na trenutni status, pa tudi 
njen razvoj. Glede na to, da je vmes 
prišlo do reorganiziranja lokalne 
samouprave in zakonodaje, ki ureja 
delovanje telekomunikacij, in reor
ganizacij upravljavca, je skrajni 
čas, da je občina skupaj s krajevni
mi skupnostmi pristopila k obliko
vanju upravnega odbora, ki bi naj 
prispeval k ureditvi mnogih odprtih 
vprašanj do sedaj nedokončanega 
projekta.

V upravnem odboru CaTV Videm so 
predstavniki vseh vključenih KS iz obč
ine s potrebo, da se zagotovi upravljanje 
sistema in pripelje do nove organizirano

sti. Še prej pa je potrebno opraviti mno
ge naloge in najti rešitve, ki bi naj rešile 
sitem pred razpadom.
Upravni odbor si je zadal mnoge zelo 

zahtevne naloge, vendar se zaveda, da 
bo za njihovo realizacijo potrebno tudi 
sodelovanje vseh naročnikov. Program 
zajema naslednje naloge: kvalitetno 
vzdrževanje, obratovanje in upravljanje 
CaTV sistema; aktivnosti za preoblikova
nje sistema in ureditev statusa; nadalje
vanje prenove omrežja in uvajanje novo
sti; nadaljevanje posodabljanja omrežja, 
ki zajema preselitev glavne postaje, 
premeščanje zračnih kablov v zemljo in 
prehod na optiko; sodelovanje v regiji 
in povezovanje sistemov; širitev siste
ma na območju občine; priključevanje 
CaTV na internet; pridobitev in uredi

tev dokumentacije sistema; sodelovanje 
med naročniki in operaterjem (potrjeva
nje cen, zahteve po prenovi, naročniška 
razmerja, zmanjšanje neplačnikov, ...); 
reševanje statusa lokalnega INFO kanala 
in uvajanje drugih novosti, ki bi izboljša
le ponudbo CaTV.
K sodelovanje vabimo tudi občane 

— naročnike sistema, da s svojimi pobu
dami in predlogi, pa tudi rešitvami pri
spevajo k ureditvi in razvoju sistema, ki 
so ga začeli graditi, a ga niso dokončali. 
Vložek v investicijo je bil velik, vendar 
brez dokončanja gradnje in ureditve 
sistema pomeni veliko tveganja za izgu
bo vsega.

Mag. Janez MERC, 
predsednik UO CaTV Videm
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KRAJEVNA SKUPNOST POBREŽJE
Smeti na ekološki otok

V krajevni skupnosti Pobrežje smo v letu 2004 postavili prvi 
ekološki otok za ločeno zbiranje odpadkov. Z veseljem ugo
tavljamo, da ga krajani pridno polnijo, in s tem skrbijo za čisto 
okolje. V krajevni skupnosti se trudimo za postavitev še enega 
ekološkega otoka, da približamo krajanom možnost odlaga
nja in ločevanja odpadkov.

Marjan Selinšek, 
KS Pobrežje

Desno: Ločeno zbiranje odpadkov se obeta še z enim ekološkim 
otokom v Pobrežju.

MEJNI PREHOD GRUŠKOVJE ODPRT

Letos na morje čez novi mejni prehod.

Od 23• maja 2005 lahko potniki pri 
prestopu meje v Gruškovju oprav
ljajo mejne formalnosti na novem 
mejnem prehodu. Čeprav uradnega 
odprtja mejnega prehoda še ni bilo, 
so mejne službe svojo dejavnost pre
nesle na lokacijo novega mejnega 
prehoda. Glede na stanje infrastruk
ture in možnosti opravljanja dejav
nosti na starem prehodu je bil za to 
vsekakor skrajni čas.
Kljub temu pa to še ne pomeni rešitve 

vseh problemov, saj nam bo bližajoča se 
poletna sezona spet postregla z neznos
no gnečo in z njo povezanimi nevšeč
nostmi. Mejni prehod res pomeni večji 
pretok prometa, a je cesta, ki vodi do 
njega, še vedno v stanju, v kakršnem je 
bila, kvečjemu je na njej kakšna udarna 
jama več. A to je že druga zgodba. Torej, 
letos na morje čez novi mejni prehod, a s 
strpnostjo, predvsem pa počasi.

Jože Junger

PRIZNANJA MARIBORSKE TURISTIČNE ZVEZE TUDI V
OBČINI VIDEM

Letošnja podelitev priznanj —zlatih, 
srebrnih in bronastih »turističnih« 
znakov Mariborske turistične zveze 
je bila v maju na ptujskem gradu. 
Tri priznanja so šla tudi v videmsko 
občino, vsa tri pa so kot nekakšna 
zahvala za prispevek v razvoju 
turizma, še posebej vedno bolj iska
nega na podeželju.

Uspešni v razvoju turizma

MAJOLKI ŽE DRUGIČ 
SREBRNO PRIZNANJE
Julijana Bračič, nekaj dni potem, ko je 
na ptujskem gradu prejela priznanje: »Pri
znanja smo bili še kako veseli, saj je v 
petih letih to naše drugo srebrno turistič
no priznanje. V lokalu se vedno trudi
mo po svojih najboljših močeh in največ 
nam pomeni zadovoljen gost. Priznanje

nam to zadovoljstvo tudi potrjuje. V pri
hodnje se bomo trudili, da bo tako ali še 
bolje, trudili se bomo tudi za zlato pri
znanje, morda pa nam uspe. Vesela pa 
sem, kajti že kmalu bomo našim gostom 
lahko ponudili nekaj več - prenočišča, 
ki jih prav zdaj urejamo in bodo samo 
še dodatna ponudba našega družinskega 
podjetja.«
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Za zdaj še okrepčevalnica Majolka v Jurovcih, kmalu pa že gostišče- 
gostilna s prenočišči.

MARIBORSKA TURISTIČNA 
ZVEZA

PODELJUJE

prmtanjc
s srebrnim znakom

jtkvjoitka

.-.o prispevek k razvoju turizma

TUDI GOSTILNI SVENŠEK ŽE DRUGIČ SREBRO
Jakob Svenšek ob prejemu priznanja: presodili, da si priznanje zaslužimo. Za nadaljnje delo v gostinstvu in turizmu, še
»Mariborska turistična zveza nam je zdaj naš kolektiv je priznanje samo potrditev posebej sedaj, ko vse skupaj združujemo
že drugič podelila srebrni znak, in s tem več, da smo na tej poti delali dobro, je še z razvojem vinogradniškega turizma v
priznanje za naš prispevek v razvoju priznanje za naš trud in vlaganje v razvoj Halozah, in s tem širimo našo gostinsko
turizma v Sloveniji. Priznanja smo seveda turizma in turistične ponudbe na pode- dejavnost. Turistično priznanje nam je v 
veseli, še bolj pa, da so nas opazili in želju. To nam daje samo vzpodbudo za ponos.«

Gostilna pri kostanjih na Selih.

TURISTIČNO PRIZNANJE ETNOGRAFSKEMU DRUŠTVU
HALOZE

Predsednik društva Friderik Bračič je ob prejemu pri
znanja dejal, da je za društvo to veliko priznanje in 
velik doprinos Halozam. Zahvalil pa se je vsem tistim, 
ki so pripomogli k temu, da je tudi Etnografsko društvo 
Haloze, ki ima sedež v Veliki Varnici, kjer je tudi etno
grafski muzej, dobilo priznanje na področju turizma.

TM

Muzej v Veliki Varnici je haloška posebnost.
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ŽE 15. VINSKO OCENJEVANJE DRUŠTVA VINOGRADNIKOV
IN SADJARJEV HALOZE

Odličja tudi našim vinogradnikom

Od leve stojijo Slavko Golob, aktualna vinska kraljica Slovenije, Maja Cigoj in Boja tubaj, 
dobitnik priznanja Šampion vin posebne kakovosti.

Foto: Marjan Petek

Društvo vinogradnikov in sadjarjev 
Haloze je 13■ aprila organiziralo že 
15. ocenjevanje vin v prostorih mino
ritskega samostana na Ptuju. Letos 
so ocenili 129 vzorcev vin vseh sort 
vinorodnih okolišev Haloz in sred
njih Slovenskih goric, vzorce pa so 
prinesli tudi nekateri vinogradniki 
z območja vinorodnih gričev videm
ske občine.
Predsednica komisije je bila Lidija Ruška, 

predsednik društva haloških vinogradni
kov Zvonko Arnečič pa je ob tem dejal, 
da ni pomembno, ali si prvi ali drugi, 
pomembno je, da si prisoten. O samem 
ocenjevanju pa, da je bilo letošnje spet 
nekaj posebnega. Letnik vina 2004 je 
drugačen, kot so bili prejšnji, a po mne
nju Arnečiča še zmeraj dober, za neka
tere tudi odličen, kar pa se je najbolje 
pokazalo ravno v ocenah, ki so jih dobili 
posamezni vzorci vin.
Najbolj uspešni vinogradniki se lahko 

tudi letos pohvalijo z nazivom šampion 
ocenjevanja vin, spet drugi kot prvaki 
sort, odlične pa so bile tudi ocene za 
dosežena zlata, srebrna in bronasta pri
znanja. Vinogradnika Jože in Tatjana 
Krajnc iz Repišč sta za renski rizling pre
jela naziv prvak sorte, in s tem medaljo z 
znakom Probusa, prav tako vinogradnica 
Marija Vauhnik, sicer Mariborčanka, ki 
ima svoj vinograd še na območju videm
ske občine, za več kot odlično ocenjen 
rumeni muškat.
In kdo so še ostali dobitniki vinskih pri

znanj iz vinorodnega območja občine 
Videm:
Stanko Bedrač iz Repišč (laški rizling

— zlato priznanje), Rozalija, Janez 
Belšak iz Skorišnjaka (sauvignon — sre
brno priznanje, sauvignon, 1. 2004 
izbor — zlato priznanje), Marija, Rudi 
Bikovšek iz Dravinjskega Vrha (šipon
— zlato priznanje), Stanko Gregorec 
iz Majskega Vrha (sauvignon, laški riz
ling — srebrno priznanje, sivi pinot
— rulandec, traminec — pozna trgatev
— zlato priznanje), Robert Hameršak 
iz Pobrežja (sauvignon — zlato pri
znanje, rumeni muškat in beli pinot
— srebrno priznanje), Edi Kozel iz 
Ptuja (laški rizling - zlato priznanje), 
Jože, Tatjana Krajnc iz Repišč (sauvig
non — zlato priznanje, renski rizling
— zlato priznanje, prvak sorte, zvrst
— srebrno priznanje), Marjan Kramer 
iz Lancove vasi (laški rizling — pozna 
trgatve — zlato priznanje), kletar 
Stanko Vegan - občina Hajdina (zvrst

— srebrno priznanje), Stanko, Štefka 
Vegan (zvrst in laški rizling — srebr
no priznanje), Ivo Rajh iz Dražencev 
(laški rizling — pozna trgatev — zlato 
priznanje), Jakob Svenšek iz Sel (sivi 
pinot - rulandec — zlato priznanje, 
rumeni muškat - zlato priznanje), 
Božidar Varnica iz Vidma pri Ptuju 
(zvrst — srebrno priznanje), Marija

Vauhnik iz Maribora (rumeni muškat 
— zlato priznanje, prvak sorte, trami
nec — zlato priznanje, zvrst — srebrno 
priznanje).

Vsem vinogradnikom iskrena čestit
ka in dobro vinsko letino!

TM
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DRUŠTVO PODEŽELSKIH ŽENA IN DEKLET LANCOVA VAS S 
STOJNICO NA DOBROTAH SLOVENSKIH KMETIJ

Na Ptuju je letos od 21. do 23. maja 
v minoritskem samostanu že 16. leto 
zapored potekala državna razstava 
Dobrote slovenskih kmetij. Letos se 
je posebej predstavila ljubljanska 
pokrajina z Zasavjem, skupno je 
letos izdelke razstavljalo okrog 750 
slovenskih kmetij, ki so se jim pri
družili še izdelki iz avstrijske Koro
ške, dobrote pa so ocenjevali v 13 
kategorijah. Na minoritskem dvori
šču, kjer je bilo v teh dneh moč kupi
ti in poskusiti številne dobrote, so v 
nedeljo sladke dobrote ponujale tudi 
članice društva iz Lancove vasi. 
Predsednica društva Katica Krajnc nam 

je povedala, da jih je k sodelovanju 
povabilo ljubljansko podjetje UNILEVER 
Slovenija d.o.o., ki je zastopnik za pro
dajo margarine za peko Rama. Omenjeno 
podjetje je namreč imelo v času razstave 
na minoritskem dvorišču tudi letos svojo 
stojnico, na kateri so vsak dan ponujali 
sladke dobrote. V nedeljo so tako obisko
valce razstave gostile s sladkostmi članice 
lancovskega društva. Podjetje je društvu 
podarilo margarine za peko, prav tako 
pa so jim poravnali stroške za material. 
»Čeprav so članice društva zelo vestne in 
delavne, nikakor nisem pričakovala tako 
velikega odziva, saj je pecivo prispevalo 
okrog 40 članic, nekatere pa so spekle

dve ali več vrst sladkih dobrot. To je 
vsekakor pohvale vredno dejstvo,« je še 
dodala Krajnčeva.
Naj omenimo, da so obiskovalci na 

njihovi stojnici lahko dobili tudi recep
te ponujenih dobrot, prav tako pa so z 
veseljem delile še reklamno gradivo obč
ine Videm. Zanimanje za dobrote je bilo 
vsekakor veliko, saj je bila pred stojnico

ves dan velika gneča. Nekateri so kri
tizirali le dejstvo, da ponujenih dobrot 
ni bilo moč kupiti. Tudi predstavnici iz 
podjetja UNILEVER Slovenija, ki sta bili 
prisotni, sta izrazili veliko zadovoljstvo in 
pohvalo, saj so bile sladke dobrote lepe 
za oči in dobre za pokušino, predvsem 
pa jih je bilo na pretek za ves dan.

Tekst in foto: PK

OB OBČINSKEM PRAZNIKU SE OBETA ZANIMIVA RAZSTAVA RAZGLEDNIC
AVTORJA ALEKSANDRA KUMRA

60 razglednic iz 19. in 20. stoletja

Avtor razstave OBČINA VIDEM NA RAZGLEDNICAH 1897-1945 je Aleksander KUMER, vneti zbiralec razglednic, ki je doma 
iz Vidma Pri Ptuju.
Razstava je uvrščena v sklop dogodkov ob občinskem prazniku, razglednice pa bodo na ogled v dvorani občinske zgradbe 

v Vidmu. Razstava bo obsegala šestdeset razglednic iz konca 19. in prve polovice 20. stoletja. Na razglednicah so naslednji 
kraji:
- Videm pri Ptuju (sv. Vid pri Ptuju),
- Leskovec pri Ptuju (sv. Andraž v Halozah),
- Majski Vrh (Maiberg bei Pettau),
- Jurovci (Jurovvetz) in
- Sela pri Ptuju.

Aleksander Kumer o razstavi in razglednicah:
-Del turistične ponudbe vsakega kraja je prav gotovo razglednica. Razglednica je lahko pomembna kot zgodovinski vir, zlasti 

za lokalno zgodovino, saj nazorno prikazuje, kakšen je bil videti neki kraj v določenem obdobju. Marsikatere stavbe ni več, 
nekdaj nepozidana zemljišča so danes novi del kraja ... Razglednica pa ni le slika neživih stvari. Na cesti, pred trgovinami, 
gostilnami in šolami so velikokrat tudi ljudje, ki hitijo po vsakdanjih opravkih ali pa se v značilnih nošah svojega časa rado
vedno nastavljajo fotografu v želji, da ostanejo ovekovečeni. Skratka, razglednice odsevajo utrip življenja v nekem kraju in 
času.«
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OBČNI ZBOR FOLKLORNEGA DRUŠTVA LANCOVA VAS
Še eno uspešno leto

»Na nastopih poskušamo prikazati tisto najboljše, kar znamo,« je 
na občnem zboru povedal predsednik društva Franci Go/košek.

V soboto, 19■ marca 2005, so se v 
prostorih vaškega doma v Lancovi 
vasi na rednem občnem zboru zbrali 
člani in članice FD Lancova vas. Nji
hovemu povabilu so se odzvali tudi 
predstavniki domačih društev in od 
drugod, v svoji družbi pa so gosti
li še videmskega župana Friderika 
Bračiča, predstavnico Javnega skla
da RS za kulturne dejavnosti Matejo 
Lešnik in Nežko Lubej, s katero že 
vrsto let uspešno sodelujejo. Na obč
nem zboru so pregledali delovanje 
društva v letu 2004, podali načrte za 
trajajoče leto in sprejeli nekaj novih 
članov.

Predsednik društva 
Franci Gojkošek je 
v svojem poročilu 
povedal, da je v pre
teklem letu uspe
šno delovalo vseh 
6 sekcij njihovega 
folklornega društva: 
odrasla skupina 
plesalcev, otroška 
skupina plesalcev, 
muzikantje, ljud
ske pevke, ljudski 
pevci in skupina 
korantov. Zahvala 
za uspešno delo v 
preteklem letu gre 
predvsem vodjem 
vseh sekcij, saj so 
prav ti poskrbeli, 
da so hodili njihovi 

člani na nastope vedno dobro pripravlje
ni. Vsi skupaj so tako doma kot v tujini 
predstavljali pesmi, plese, glasbo, običaje 
in pustne maske Lancove vasi in okolice. 
Skozi vse leto so se udeleževali različ
nih revij in nastopov, izmed gostovanj 
v tujini pa je predsednik društva izpo
stavil gostovanje korantov v Burghausnu 
v Nemčiji in Samoboru na Hrvaškem, 
otroška skupina je štiri dni preživela v 
Velki Bystrici na Češkem, pevke, pevci, 
muzikantje in odrasla skupina so se prav 
tako predstavili v Burghausnu in pa na 
mednarodnem festivalu folklore v Zako
panih na Poljskem. Gojkošek je ob tem 
dodal: »Večdnevna gostovanja v tujini so 
za društvo organizacijsko, finančno in

programsko izredno zahtevna, so pa pri 
naših članih zelo priljubljena.«

VAŠKI DOM - NAJVEČJA 
PRIDOBITEV 2004
Najpomembnejša pridobitev v lanskem 

letu je bila za FD zagotovo svečana otvo
ritev novega vaškega doma v Lancovi 
vasi. Vaški dom je rezultat dolgoletnih 
pustnih prireditev Fašenk v Lancovi vasi, 
ki ga FD organizira skupaj s KS Lancova 
vas. 5. junija 2004 se je društvu tako ures
ničila dolgoletna želja, saj so tega dne 
tudi uradno dobili svoje prostore.

NAČRTOV NE MANJKA
V program dela za leto 2005 so lan- 

covski folkloristi zapisali, da bodo tudi 
v tem letu intenzivno delali v vseh 6 
sekcijah. Gojkošek je ob tem povedal: 
»Naše člane bomo redno in kvalitetno 
pripravljali na nastope, tako da bomo 
uspešno predstavljali ljudsko izročilo na 
nastopih doma in v tujini. Udeleževali se 
bomo vseh revij, ki jih organizira JS RS 
za kulturne dejavnosti. Odpravili pa se 
bomo tudi na kakšno gostovanje v tuji
no. Poskrbeli bomo, da bo naše društvo 
v ponos Lancovi vasi in okolici.«
Občni zbor so ob pijači in jedači nada

ljevali v sproščenem pogovoru, za dobro 
voljo pa so poskrbeli kar njihovi muzi
kantje.

Tekst in foto: 
Petra Krajnc

DRUŠTVO PODEŽELSKIH ŽENA IN DEKLET LANCOVA VAS
Ponovno organizirano izdelovale velikonočne pirhe

Zgodovina barvanja in okraševanja jajc je na Slovenskem stara in 
raznolika. Poznamo namreč različne tehnike in načine okraševanja, 
prav tako pa se imena za okrašena jajca razlikujejo po posamez
nih pokrajinah (pirhi, pisanice, pisanke, drsanke ... ). Vsem tem 
imenom pa je skupno, da so pobarvana jajca eden izmed temeljnih 
simbolov velike noči. V prazničnem velikonočnem času jih poskuša 
prav vsaka gospodinja čim bolj ustvarjalno in domiselno poslikati 
in okrasiti, veliko veselja pa imajo pri tem opravilu tudi otroci.
V mesecu marcu so se žene in dekleta, ki so združene v tamkajšnjem dru

štvu, tako odločile, da drugo leto zapored organizirajo delavnico z naslovom 
»Delajmo pirhe«, ki so jo vodile domače učiteljice. Delavnice se je udeležilo 
okrog 25 udeleženk in nekaj najmlajših, ki so se v najrazličnejših tehnikah 
preskušale v barvanju, poslikavi in okraševanju pirhov. Lancovljanke so izde
lale pirhe zase in za svoje prijatelje, najlepše pa so postavile na ogled tudi na 
razstavi pisanic, ki jo vsako leto organizira TD Klopotec iz Leskovca. 
Udeleženke velikonočne delavnice so povedale, da so takšna srečanja prilo

žnost za razvijanje lastne ustvarjalnosti in pridobivanja novih idej in zamisli, 
hkrati pa tudi odlična priložnost za medsebojno druženje.

Tekst in foto: PK

Lancovljanke so izdelovale pirhe v različnih tehnikah.
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1. OBČNI ZBOR DRUŠTVA PODEŽELSKIH ZENA IN DEKLET
LANCOVA VAS

Zabeležile zelo uspešno prvo leto delovanja
Društvo podeželskih žena in deklet 

Lancova vas je bilo ustanovljeno 17. 
novembra 2003, združuje pa žene 
in dekleta, ki so ljubiteljice ročnih 
del in kuhanja. Članice društva so 
se v soboto, 9- aprila, v prostorih 
vaškega doma v Lancovi vasi zbrale 
na 1. občnem zboru, pridružili pa 
so se jim še ostali gostje, med njimi 
tudi videmski župan Friderik Brač
ič, svetniki občine Videm iz Lancove 
vasi, predsednik KS Lancova vas in 
predstavniki prijateljskih društev iz 
domače vasi in drugod. Iz pozdrav
nih nagovorov gostov je vela skup
na misel, da si tudi v bodoče želijo 
dobrega sodelovanja z društvom. 
Na občnem zboru so članice opra
vile pregled nad opravljenim delom 
in si zadale nove naloge in cilje za 
leto 2005-

Predsednica društva Katica Krajnc je v 
svojem poročilu povedala, da je namen 
njihovega društva razvijanje podeželja, 
ohranjanje kulturne dediščine, z različni
mi oblikami izobraževanja članic posku
šajo dvigovati kvaliteto dejavnosti, skrbijo 
pa tudi za kulturno in družabno življenje 
na vasi. »Poteza, da se žene in dekleta 
iz Lancove vasi tudi uradno povežemo v 
društvo, se je zagotovo izkazala za pra
vilno, saj se je do sedaj v naše društvo 
včlanilo že okrog 100 članic«, je še dodala 
Krajnčeva.
V letu 2004 je društvo izvedlo številne 
aktivnosti, s katerimi so poskušale slediti 
zastavljenim ciljem. Naj izmed naštetih 
omenimo le nekaj najpomembnejših: v 
zimski sezoni (od decembra do aprila) 
so organizirale delavnico ročnih del, kjer 
so enkrat tedensko našivavale, kvačkale 
in pletle; v pustnem času so pomagale 
pri izvajanju 5-dnevnih prireditev Fašenk

v Lancovi vasi; v mesecu marcu so orga
nizirale zelo dobro obiskano (okrog 100 
žena in deklet) prireditev ob materinskem 
dnevu; v velikonočnem času so organizi
rale delavnico z naslovom »Delajmo pir
he«; maja so se podale na kolesarski izlet; 
v prazničnem decembrskem času so žene 
in dekleta najprej pomagale pri organiza
ciji miklavževanja za otroke, organizira
no pa so izdelovale še adventne venčke, 
novoletne aranžmaje in božično-novolet- 
ne voščilnice. Iz poročila je bilo še raz
brati, da se društvo udeležuje različnih 
razstav, kjer postavijo članice na ogled 
svoje ročne in kulinarične izdelke, aktiv
nosti, ki jih organizira KGZ Ptuj, Kmetij
ska svetovalna služba Ptuj (Srečanje treh 
dežel ob pogrnjeni mizi, ki je bilo letos v 
Dobili vasi na avstrijskem Koroškem), in 
prireditev prijateljskih društev (Kvintoni- 
ada v Tržcu, Kmečki praznik v Leskovcu, 

Gospodinjski večer v Dra- 
žencih - tekmovanje v roč
ni izdelavi rezancev). 
Največja pridobitev za dru

štvo v preteklem letu pa je 
bila zagotovo nabava nekaj 
najnujnejše kuhinjske opre
me in posode, pri kateri so 
bili društvu v veliko pomoč 
številni sponzorji in dona
torji.

ŠTEVILNE 
AKTIVNOSTI TUDI 
V LETU 2005
Tudi v letošnjem letu 

nameravajo v društvu slediti zastavljenim 
ciljem in nalogam. Ohraniti nameravajo 
že ustaljene aktivnosti, ki jim želijo doda
ti še nekaj novih: sodelovati na razstavi 
Dobrote slovenskih kmetij na Ptuju, orga
nizirati nameravajo še različne kuharske 
tečaje, strokovno ekskurzijo in različna 
predavanja. V društvu so prepričane, da 
se da s skupnimi močmi veliko narediti, 
potrebno je le združiti izkušnje in mod
rost starejših članic ter ideje in mladostno 
zagnanost mlajših.

PODELJENE ZAHVALE 
IN PRIZNANJA, SVEČAN 
SPREJEM NAJMLAJŠE 
ČLANICE
Predsednica je na občnem zboru v ime

nu društva podelila tudi posebne zahva
le, ki so jih za svoj prispevek in pomoč 
društvu prejeli: župan Friderik Bračič,

Slavko Flajs in Anton Jus.

Predsednica je v imenu društva posebno 
zahvalo podelila tudi videmskemu županu 
Frideriku Bračiču.

Priznanje za najstarejšo članico je pre
jela Matilda Vidovič, ki šteje 77 let; še 
posebej svečano pa so v društvo sprejeli 
Katjo Žunkovič, ki je z 11. leti postala naj
mlajša članica društva. Posebno zahva
lo pa je predsednica izrekla tudi vsem 
sponzorjem in donatorjem, ki so društvu 
pomagali pri nabavi kuhinjske opreme 
in posode.

Najstarejša članica, Matilda Vidovič, se je 
razveselila skromne pozornosti.

Petra Krajnc 
Foto: A. Murko in PK

Utrinek iz bogate razstave ob otvoritvi vaškega doma v 
Lancovi vasi.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2005
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TUDI LETOŠNJI VELIKONOČNI PRAZNIKI POLEPŠANI Z 
RAZSTAVAMA V LESKOVCU IN VIDMU

V sončnih dneh marca, v 
časti velikonočnih praz
nikov, so se v Leskovcu in 
Vidmu žene in dekleta zno
va potrudile in pripravile 
dve nadvse zanimivi raz
stavi velikonočnih pisank, 
pisanic in drugega praz
ničnega okrasja. Mize 
so bile bogato obložene, 
manjkalo pa ni obiskoval
cev, ki so si v prazničnih 
dneh razstavi ogledali z 
velikim veseljem in zani
manjem.

Na ogled prave male mojstrovine
Leskovcu. Odprli so jo že na 
velikonočni petek, ko je bla
goslov opravil še farni župnik 
Edi Vajda, razstava pa je v 
Leksovec vabila še do veliko
nočnega ponedeljka. Obisko
valcev ni manjkalo, mnogi pa 
so tako že po tradiciji enega 
od štirih prazničnih dnevov 
izkoristili za obisk razstave in 
se za nekaj časa pomudili v 
Halozah.
Sprehod po razstavi pa je bil 

tudi letos prava paša za oči; 
številna lepo, predvsem pa na

društev Videm, Lancova vas, 
Soviče-Dravci, Sela in Dolena. 
Posebej zanimivi so bili tudi 
izdelki otrok OŠ Leskovec. 
Praznični čas pa so za pripra

vo razstave malih in veliko
nočnih pisank, ročnih del in 
še drugih izdelkov, ki nasta
jajo na skupnih druženjih,

izkoristile tudi Videmčanke. 
Drugo leto zapored so veli
konočno razstavo pripravile v 
prostorih videmskega zdrav
stvenega doma. Razstava je 
doživela lep uspeh, izdelki 
na njej pa so bili zares vredni 
našega ogleda.

Tekst in foto: TM

Sprehod po letošnji velikonočni razstavi v Leskovcu

PRIČELI Z OBNOVO ČOHOVE 
KAPELE V LANCOVI VASI

Članice TD Klopotec Lesko
vec so pri pripravi veliko
nočne razstave tudi letos k 
sodelovanju povabile članice 
vseh sorodnih društev žena 
in kmetic v videmski občini. 
Povsod so za razstavo pri
pravili prečudovite male roč- 
nodelske mojstrovine, ki smo 
jih lahko opazili na razstavi v

izviren način pobarvana veli
konočna jajčka, le tem pa so 
dodali še okraske in pomlad
ne aranžmaje. Največ veliko
nočnih pisank so za razstavo 
pripravile seveda domačinke, 
ki so le tem dodale še nekaj 
krušnih in mesnih velikonoč
nih jedi, na razstavi pa so 
svoj kotiček imele članice iz

Z izdelki so navdušili tudi najmlajši.

Svetniki KS Lancova vas 
so v program za leto 2005 
uvrstili tudi obnovo Čoko
ve kapele, saj je bila ta 
obnove nujno potrebna. Na 
pobudo predsednika KS in 
vaščanov so tako sestavili 
7-članski gradbeni odbor, 
ki ga vodi Srečko Kmetec. 
Dela so v polnem teku, 
opravljajo pa jih domači 
mojstri.

Gradbeni odbor je najprej 
pripravil osnutek projekta, pri 
katerem je sodeloval tudi Jože 
Jerenko iz Barislovec. Kmalu 
so ugotovili, da le obnova 
ne bo zadostovala, saj je bila 
stara kapela v zelo slabem 
in dotrajanem stanju. Staro 
kapelo je bilo tako potrebno 
porušiti do tal in po načrtu, ki

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM -JUNIJ 2005
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je enak prejšnji kapeli, zgraditi novo. Z 
deli so pričeli v sredini maja, ko so staro 
kapelo porušili ter nasipali nove in višje 
temelje. Kmalu so pričeli s samo gradnjo, 
zidarska dela sta opravila Ivan Habjanič 
in Bogomir Hliš.
Hliš je povedal, da načrtujejo blagoslov 

nove kapele okrog 15. avgusta, če bodo 
dela tekla po načrtu, seveda. Večinski 
delež finančnih sredstev bosta prispevali 
KS Lancova vas in občina Videm, odbor 
za družbene dejavnosti, delež sredstev 
pa bodo prispevali tudi vaščani.
Prav tako pa že brskajo po zgodovin

skem in župnijskem arhivu, saj želijo ob 
blagoslovu predstaviti tudi zgodovinsko 
pot Čohove kapele.

PK
Foto: Franci Zavec in PK

Desno: Obnova je v polnem teku, dela pa 
opravljajo domači mojstri.

NA BINKOŠTNO NEDELJO BIRMA V FARI SV. VIDA
Svečano z 99 birmanci

Praznični 15. maj, ko so na koledarju zapisani binkošti, so v župniji sv. Vida združili s prav posebno slovesnostjo - sveto birmo. 
V župniji je ta zakrament letos prejelo 99 birmancev, podelil pa jim ga je kanonik Jože Goličnik.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM -JUNIJ 2005
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SLOVESNOST V SKORIŠNJAKU OB 300-LETNICI KAPELE
SV. URBANA

Za obnovo poskrbeli pridni vaščani

Oltar obnovljene kapele

V soboto, 21. maja, je bila v nase
lju Skorišnjak, KS Leskovec Videm, 
prireditev ob 300-letnici kapele sv. 
Urbana. Na začetku je bil kulturni 
program mešanega cerkvenega zbo
ra Leskovec, pod vodstvom Srečka 
Zavca. Kasneje je sledil oris skozi 
zgodovino te kapele, potem pa še 
sveta maša, ki jo je vodil farni žup
nik Edi Vajda.
Med zbranimi domačini in gosti sta bila 

tudi župan občine Videm Friderik Bračič 
in predsednica KS Leskovec Ida Vindiš 
Belšak. V svojem govoru sta poudarila 
pomen ohranjanja kulturne dediščine 
tega kraja ter čestitala za ves trud kraja
nom Skorišnjaka pri obnovi kapele. Ob 
tej priložnosti sta domačinom podarila 
veliko sliko s portretom papeža Bene
dikta XVI. Med gosti je bil še pisatelj in 
publicist iz Ljubljane Viktor Blažič.
Po uradnem delu je sledilo družab

no srečanje ob vznožju kapele, kjer so 
domače prizadevne gospodinje postre
gle s haloškimi dobrotami in domačo 
kapljico. Po prireditvi je zbrane presene
til z doma izdelanim letalom na motorni 
pogon (razpon kril 2 metra) domačin 
Dejan Emeršič. Po akrobacijah letala v 
zraku je sledilo še družabno srečanje.
Ob tem, ko je kapela sv. Urbana sijala 

v vsej svoji lepoti, je marsikatera misel 
domačinov romala v preteklost, v tiste 
čase, ko je bilo življenje v Skorišnjaku še 
drugačno. Druženje se je zavleklo pozno 
v noč, ob vsem tem pa je ostala želja in 
obveza domačinov, da še naprej ohra

njamo to lepo kapelo za bodoče rodove 
- kot spomenik nekemu času in načinu 
življenja.
IZ ZGODOVINE KAPELE SV. 
URBANA V HALOZAH
Kapela je bila zgrajena leta 1705, in sicer 

na najvišji točki v Skorišnjaku. Osnovni 
material sta bila kamen in ilovica. Priza
devni takratni domačini so ves material 
zvozili z volovsko vprego, nekaj pa so ga 
znosili kar na ramenih. Ker je v teh krajih 
ogromno vinogradov, je dobila kapela 
ime po zaščitniku grozdja in vinogradov 
sv. Urbanu. Leta 1917 je kapela doživela 
nadgradnjo z zvonikom, v katerega so 
vgradili 30 kilogramov težki zvon.
Med 2. svetovno vojno so bili tudi naši 

kraji pod nemško okupacijo.Tako so tudi 
tod Nemci pobirali zvonove za svojo indu
strijo. Na njihovem spisku je bil tudi zvon 
kapele sv. Urbana. A sta namero Nem
cev preprečila dva pogumna domačina, 
ki sta ponoči skrila zvon v lipovec. Sicer 
pa je bila kapela skozi tista nadaljnja leta 
nekako center družabnega življenja. V

času vasovanj so se fantje zbirali ob njej, 
peli domače pesmi in se nato odpravili 
vasovat. Pri kapeli je bil tudi »žegen« v 
okviru velikonočnih praznikov.

POBUDNIK JE BIL FRANC 
EMERŠIČ
Ampak zob časa je načel tudi njo. Počasi 

je začela trohneti streha, omet je začel 
odpadati ... Vse to je opazil tudi domač
in Franc Emeršič. Po nekaj sestankih 
je stekla obnova celotne notranjosti in 
zunanjosti. Vsa dela so opravili domači 
mojstri, v ta namen so bila podarjena tudi 
finančna sredstva s strani posameznikov 
in KS Leskovec ter župnije sv. Andraža iz 
Zg. Leskovca. Podarjeni so bili tudi raz
lični materiali, skupna vrednost obnove 
pa znaša 900.000 SIT. Opravljenih je bilo 
1.150 ur prostovoljnega dela. Obnova je 
trajala 2 leti, od 1999 do 2001. Zato vsem, 
ki ste na kakršenkoli način prispevali k 
obnovi, iskrena HVALA!

Andrej Kmetec 
Foto: MZ

TRADICIONALNO SREČANJE 
OSTARELIH V VIDMU
Druženje, ki ostane v spominu

V nedeljo, 22. maja, sta 
župnijska karitas in 
občina Videm organi
zirali že tradicionalno 
srečanje ostarelih obč
anov občine Videm.
Zbiranje ostarelih se je zač

elo pri sveti maši, kamor 
so jih pripeljali sorodniki, 
znanci ter gasilci iz Vidma 
in Tržca. V nagovoru pri 
maši je domači župnik, 
pater Emil Križan, pouda
ril pripravljenost domačih 
duhovnikov za obiskova
nje bolnikov na domovih.
Domači patri sicer bolnike, 
ki to želijo, obiskujejo enkrat mesečno. 
Obenem smo slišali pohvalo, da je sreč
anje bolnikov in ostarelih zgled dobrega 
sodelovanja med župnijo in občino, ki 
srečanje uspešno pripravljata že več let. 
Med mašo so podelili zakrament bolni
škega maziljenja tistim, ki so to želeli. 
Po maši je sledilo kosilo in prijetno 

druženje v gostilni pri Palu. K prijet
nemu vzdušju je prispeval tudi domači

cerkveni pevski zbor. Marsikateremu 
starejšemu človeku je to srečanje edina 
priložnost, da obnovi stike z znanci, s 
katerimi se že dalj časa ni videl.
Da je druženje uspelo, potrjujejo ude

leženci, ki so se še dalj časa zadržali v 
prijetnih klepetih.

ms
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05. PREKLIC 07. JAVNI RAZPIS
javnega razpisa za zbiranje predlogov za 
sofinanciranje programov športa za leto 
2005

06. PRAVILNIK

za zbiranje predlogov za sofinanciranje pro
gramov športa za leto 2005, ki jih bo v letu 
2005 občina sofinancirala iz občinskega pro' 
računa

o sofinanciranju letnih programov športa v 
Občini Videm

05.
Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, 
2284 Videm pri Ptuju objavlja

PREKLIC
javnega razpisa za zbiranje pred

logov za sofinanciranje progra
mov športa za leto 2005,

ki jih bo v letu 2005 Občina Videm 
sofinancirala iz občinskega proračuna, 
objavljenega v Uradnih objavah glasila 
Občine Videm »Naš glas«, v številki 4, 
letnik 9, december 2004, št. 2662/04- 
1 1 z dne 8.12.2004.
Veljaven razpis je objavljen v tej številki 
glasila Občine Videm »Naš Glas«.

Videm pri Ptuju, 23.05.2005

Friderik BRAČIČ, 
župan Občine Videm

06.
Na podlagi 7. in 9. člena Zakona 
o športu (Ur. list RS, št. 29/98) in 
16. člena Statuta Občine Videm (Ur. 
list RS, št. 18/99, 117/00, 93/02 
in 13/03), je občinski svet Občine 
Videm na svoji 20. redni seji, dne 
17.05.2005, sprejel

PRAVILNIK

o sofinanciranju letnih programov 
športa v Občini Videm.

I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
Predmet tega pravilnika je delitev sredstev 
za šport, ki jih Občina Videm zagotavlja 
v vsakoletnem proračunu Občine.
S pravilnikom občinski svet Občine Videm 
določa pogoje, merila in postopke za 
vrednotenje in razdelitev sredstev, ki jih 
Občina Videm namenja sofinanciranju 
programov športa. Pravilnik opredeljuje 
tudi ostala sredstva za šport, ki se zago
tavljajo v občinskem proračunu.

II. LETNI PROGRAM ŠPORTA

2. člen
Izvajanje občinskega programa športa se 
določi z letnim programom športa, ki ga 
sprejme občinski svet Občine Videm.
Letni program določa programe športa, ki 
se sofinancirajo v tekočem proračunskem 
letu, obseg in vrsto dejavnosti, potrebnih 
za njegovo uresničevanje, in obseg sred
stev, ki se zagotovijo v občinskem prorač
unu za posamezne programe.
Predlog letnega programa športa za 
posamezno proračunsko leto pripravi 
občinska uprava.
Za uresničevanje javnega interesa v 
športu, opredeljenega v letnem progra
mu, se zagotavljajo sredstva v občinskem 
proračunu za sofinanciranje naslednjih 
vsebin:
- športna vzgoja otrok, mladine in študen

tov, ki se prostovoljno ukvarjajo s špor

tom zunaj obveznega izobraževalnega 
programa,

- športna rekreacija,
- kakovostni in vrhunski šport,
- nagrajevanje za tekmovalno uspešnost,
- šport invalidov,
- izobraževanje, izpopolnjevanje in 

usposabljanje strokovnih kadrov,
- znanstveno in razvojno-raziskovalna 

dejavnost, meritve, analize in svetovan
ih

- založniška in propagandna dejavnost,
- mednarodne, državne, medobčinske in 

občinske prireditve,
- informacijski sistem na področju 

športa,
- delovanje društev in športne zveze,
- izgradnja in vzdrževanje športnih objek

tov.

III. UPRAVIČENCI IN POGOJI 
ZA PRIDOBITEV SREDSTEV 
ZA SOFINANCIRANJE 
PROGRAMOV ŠPORTA

3. člen
Za sofinanciranje programov športa iz 
občinskega proračuna lahko kandidirajo 
naslednji izvajalci programov:

a) športna društva in klubi,
b) zavodi s področja vzgoje in izobra
ževanja,
c) zavodi, gospodarske družbe, zaseb
niki in druge organizacije, ki so na 
podlagi zakonskih predpisov registrirane 
za opravljanje dejavnosti na področju 
športa.



- Stran 2 URADNE OBJAVE OBČINE VIDEM

Športna društva in zveza športnih društev 
imajo pod enakimi pogoji prednost na 
razpisu pred ostalimi izvajalci programov 
športa v občini.

4. člen
Pravico do sofinanciranja programov 
športa imajo nosilci in izvajalci športne 
dejavnosti iz prejšnjega člena tega pravil
nika, ki izpolnjujejo naslednje pogoje:
- imajo sedež v občini,
- imajo zagotovljene materialne, 

kadrovske in organizacijske pogoje 
za uresničitev načrtovanih športnih 
aktivnostih,

- imajo organizirano redno dejavnost 
in vadbo in so se registrirali vsaj v 
preteklem letu,

- imajo urejeno evidenco o članstvu in 
plačani članarini, v kolikor so orga
nizirani v skladu z zakonom o društvih,

- občini redno dostavljajo poročila o real
izaciji programov ter druge zahtevane 
podatke.

5. člen
Občinska proračunska sredstva namenje
na športnim programom lahko izvajalci 
pridobijo le na osnovi kandidature na 
javnem razpisu.

IV. NAČIN IN POSTOPEK ZA 
VREDNOTENJE IN RAZDELITEV 
SREDSTEV ZA PROGRAME 
ŠPORTA

6. člen
Postopek javnega razpisa za sofinanci
ranje programov športa vodi odbor za 
družbene dejavnosti Občine Videm (v 
nadaljevanju: odbor).
Naloge odbora so:
- pregled prispelih prijav na javni raz

pis,
- vrednotenje prijavljenih športnih pro

gramov v skladu z določili tega pravil
nika,

- priprava poročila županu,
- spremljanje izvajanja programov v skla

du z določili tega pravilnika,
- priprava predlogov ukrepov in sankcij v 

skladu z določili 1 1. člena tega pravil
nika,

- izvedba ostalih nalog, ki jih določi 
župan.

Administrativne naloge za odbor opravlja 
občinska uprava.

7. člen
Javni razpis se izvede praviloma do 31. 
decembra oz. v roku 30 dni. po sprejet
ju proračuna za prihodnje proračunsko 
leto. Razpisni rok ne sme biti krajši kot 
30 dni in ne daljši kot 45 dni. Razpisna 
dokumentacija je enotna za posamezne 
vsebine športnih programov, s priloga

junij 2005

mi za posebne značilnosti posameznih 
športnih vsebin, kot je opredeljeno v 2. 
členu tega pravilnika. Pripravljena mora 
biti na način, ki bo omogočil zbiranje 
vseh potrebnih podatkov za vrednotenje 
programov.
Razpisna dokumentacija mora biti na 
razpolago potencialnim kandidatom od 
dneva objave javnega razpisa. Izvajalec 
javnega razpisa lahko razpisno doku
mentacijo zaračuna vsem potencialnim 
kandidatom, vendar največ v višini stro
škov fotokopiranja dokumentacije.
Pri razdelitvi razpoložljivih sredstev se 
upoštevajo le programi izvajalcev, ki so 
v celoti izpolnili pogoje, določene z raz
pisno dokumentacijo. Izvajalec razpisa v 
roku 8 dni od odpiranja vlog pisno pozo
ve tiste predlagatelje vlog, katerih vloge 
niso bile popolne, da jih dopolnijo. Rok 
dopolnitve je 1 5 dni.

8. člen
Javni razpis za sofinanciranje programov 
športa se objavi v občinskem glasilu »Naš 
glas« ali na drug, krajevno običajen, 
način. Objava javnega razpisa mora vse
bovati zlasti:
- navedbo naročnika,
- programe, ki so predmet sofinanciran

ja-
- pogoje, ki jih morajo izpolnjevati izva

jalci, njihovi programi in projekti,
- okvirno višino sredstev, ki so na razpo

lago za predmet javnega razpisa,
- razpisne roke,
- rok, v katerem bodo prijavljeni na raz

pis obveščeni o izidu javnega razpisa,
- kraj, čas in osebo, pri kateri lahko 

zainteresirani dvignejo razpisno doku
mentacijo.

Poleg podatkov iz prejšnjega odstavka 
se lahko objavijo še drugi podatki, če so 
potrebni.

9. člen
Komisija pripravi predlog razdelitve 
finančnih sredstev na podlagi meril za 
vrednotenje programov športa.
Višina sofinanciranja posameznih vsebin 
se opredeli v točkah, v deležih sofinan
ciranja, oziroma kot izhaja iz meril za 
vrednotenje programov športa.
Po sprejetju proračuna Občine Videm 
določi župan ali po pooblastilu komisija 
vrednost točk za posamezne vsebine 
športnih programov.
Vrednost točke se določi v sorazmernem 
deležu glede na skupno število točk in 
glede na s strani občinskega sveta potr
jeno višino namenskih sredstev prorač
una za izvajanje posameznih vsebin v 
športu.
Komisija pripravi končni predlog za izbor 
programov za sofinanciranje, za kar obč
inska uprava izda sklep o izboru. 
Predlagatelji se lahko na izbor pritožijo 
županu občine v roku osmih dni od pre

jema sklepa.
Zupan odloči o pritožbi v osmih dneh od 
prejema pritožbe. Županova odločitev je 
dokončna.

V. NAČIN FINANCIRANJA

10. člen
Pogodbe z izbranimi izvajalci športnih 
programov sklene župan.
Pogodbe med izvajalcem javnega raz
pisa ter izvajalci športnih programov 
vsebujejo:
- podatke obeh skleniteljev pogodbe, vse

bino in obseg programa, čas realizaci
je programa, roke za oddajo poročil, 
obseg sredstev, ki se zagotovijo iz 
proračuna občine, način nadzora nad 
porabo sredstev ter druge medsebojne 
pravice in dolžnosti.

Na osnovi podpisanih pogodb se odo
brena sredstva za sofinanciranje naka
zujejo na račune izvajalcev programov 
na način, ki je opredeljen v posameznih 
pogodbah.
Sredstva za sofinanciranje programov 
iz 15. člena tega pravilnika se izvajal
cem nakazujejo na podlagi predloženih 
ustreznih dokumentov, ki izkazujejo nasta
nek obveznosti izvajalca programa, do 
odobrene višine.

11. člen
Izvajalci programov morajo oddati naj
kasneje do 28. februarja naslednje leto 
letno poročilo o izvedbi programov z 
dokazili o izpolnitvi prevzetih obvezno
sti. Vsi izvajalci, ki prejmejo za izved
bo programa v tekočem letu več kot
2.000.000 tolarjev, morajo najkasneje 
do 31. 7. tekočega leta podati tudi 
polletno poročilo. V primeru, da se na 
osnovi podanega polletnega poročila ali 
izvedenega nadzora ugotovi neizpolnje
vanje pogodbenih obveznosti izvajalcev 
športnih programov, se izvajalcu teh pro
gramov ustrezno zmanjšajo ali ukinejo 
sredstva, zagotovljena v pogodbi. V pri
meru ugotovitve nepravilnosti na osnovi 
letnega poročila, se neupravičeno prido
bljena sredstva poračunajo v naslednjem 
proračunskem obdobju. Če izvajalec v 
naslednjem proračunskem obdobju ne 
izvaja več programov, ki se sofinancirajo 
iz občinskega proračuna, jih je dolžan, 
vključno z zakonskimi zamudnimi obre
stmi, vrniti v občinski proračun.
Enako kot v prejšnjem odstavku se ravna 
v primeru, če se ugotovi, da je izvajalec 
prejel, oziroma so mu bila odobrena 
proračunska sredstva za namen znotraj 
vsebine, za katero stroški dejansko ne 
nastajajo. Če izvajalec do roka, nave
denega v prejšnjem odstavku, ni dostavil 
celotnega poročila, se smatra, da pro
gramov ni izvajal in je dolžan vsa reali
zirana proračunska sredstva, vključno z 
zakonskimi zamudnimi obrestmi, vrniti v
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občinski proračun.
V primeru, da izvajalec programa zara
di prenehanja delovanja, zmanjšanega 
obsega dela, ipd. ne porabi vseh odo
brenih sredstev, župan s sklepom pre
razporedi ta sredstva drugim izvajalcem 
programov.

72. člen
Nadzor nad namensko porabo dodelje
nih sredstev opravlja nadzorni odbor in 
drugi pristojni organi občine.

13. člen
Sredstva za sofinanciranje oziroma finan
ciranje ostalih nalog (šolski šport, športna 
vzgoja mladine s posebnimi potrebami, 
interesna športna dejavnost študentov, 
razvojne in strokovne naloge v športu, 
šport invalidov in športna rekreacija) s 
področja športne dejavnosti, prireditve 
in programe, ki jih ni mogoče predvideti 
v naprej, so pa pomembni za promocijo 
občine, se zagotovi iz drugih ustreznih 
proračunskih postavk.
Sredstva se upravičencem dodelijo s skle
pom župana na osnovi utemeljenih vlog z 
dokazili o višini stroškov.

VI. MERILA ZA VREDNOTENJE 
PROGRAMOV ŠPORTA

74. člen
Sistem vrednotenja športnih programov 
izhaja iz razdelitve programov v štiri 
zahtevnostne kategorije.

• Zahtevnost programov 1. kategorije:
- člansko moštvo nastopa na tekmovanjih 

panožnih zvez za naslov državnega 
prvaka,

- vadba in tekmovanja potekajo v naj
manj štirih mladinskih kategorijah v 
poljubnih rangih tekmovanja,

- vadba in tekmovanja potekajo najmanj 
osem mesecev, z možnimi krajšimi pre
kinitvami,

- izvajalec izpolnjuje ostale organizaci
jske, kadrovske in materialne pogoje za 
izvedbo programa. •

• Zahtevnost programov 2. kategorije:
- člansko moštvo nastopa na tekmovanjih 

področnih ali medobčinskih zvez za 
naslov področnega ali medobčinskega 
prvaka,

- vadba in tekmovanja potekajo v naj
manj dveh mladinskih kategorijah v 
poljubnih rangih tekmovanja,

- vadba in tekmovanja potekajo najmanj 
šest mesecev, z možnimi krajšimi preki
nitvami,

- izvajalec izpolnjuje ostale organizaci
jske, kadrovske in materialne pogoje za 
izvedbo programa.

• Zahtevnost programov 3. kategorije:
- moštvo nastopa na tekmovan

jih medobčinske zveze za naslov 
medobčinskega prvaka,

- vadba in tekmovanja potekajo najmanj 
pet mesecev, z možnimi krajšimi preki
nitvami,

- izvajalec izpolnjuje ostale organizaci
jske, kadrovske in materialne pogoje za 
izvedbo programa.

• Zahtevnost programov 4. kategorije:

- vadba poteka v obliki organizirane ali 
neorganizirane športne rekreacije in/ 
ali enkratnih športnih prireditev.

Sistem vrednotenja športnih programov 
kakovostnega športa izhaja tudi iz razde
litve športnih panog oziroma programov 
v kolektivne in individualne športe:
- individualni športi - so športne panoge, 

katerih temeljna značilnost je tekma s 
samim seboj ali s tekmecem, čeprav 
sama pravila določajo tudi ekipna tek
movanja različno številčnih ekip,

- kolektivni (moštveni) športi - so športne 
panoge, katerih temeljna značilnost je 
tekma skupin in se, upoštevajoč pravila 
tega športa, ne morejo izvajati kot tek
movanja posameznikov.

75. člen
1. ŠPORTNA VZGOJA OTROK, 
MLADINE IN ŠTUDENTOV

Športna vzgoja otrok, mladine in študen
tov, ki se prostovoljno ukvarjajo s športom 
zunaj obveznega izobraževalnega pro
grama.

1.1. Športna vzgoja predšolskih otrok

1.1.1. Interesna športna vzgoja predšol
skih otrok

Predšolsko obdobje obsega čas od otro
kovega rojstva do sprejema v šolo. Na 
ravni lokalne skupnosti se lahko sofinanci
rajo naslednji programi:

- ZLATI SONČEK,
- NAUČIMO SE PLAVATI,
- drugi 60-urni programi, ki jih organizi
rajo športna društva in drugi izvajalci za 
skupino, v kateri je največ 20 in najmanj 
8 otrok.

Za program »Zlati sonček« in druge do 
60-urne programe, ki jih organizirajo 
športna društva in drugi izvajalci, se 
lahko sofinancira propagandno gradivo, 
najem objekta in strokovni kader.
Za program »Naučimo se plavati« se 
lahko sofinancira propagandno gradi
vo, najem objekta in strokovni kader za 
izvedbo 10-urnega plavanja na skupino, 
v kateri je največ 10 in najmanj 5 otrok. 
Za program »Ciciban planinec« se lahko 
sofinancira propagandno gradivo in stro
kovni kader.

Višina sredstev za posamezne programe 
se določi na osnovi tabele 5 in posebne 
proračunske postavke, v kolikor pride do 
evidentirane prijave na javni razpis.

1.2. Športna vzgoja šoloobveznih otrok

1.2.1. Interesna športna vzgoja šoloob
veznih otrok.

Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok je dejavnost otrok od 6. do 15. 
leta starosti, ki so prostovoljno vključeni 
v športne programe. Na ravni lokalne 
skupnosti se lahko sofinancirajo naslednji 
programi:

- ZLATI SONČEK,
- KRPAN,
- NAUČIMO SE PLAVATI,
- drugi 80-urni programi, ki jih organizi
rajo športna društva in drugi izvajalci za 
skupino, v kateri je največ 20 in najmanj 
8 otrok.
Za programe »Zlati sonček«, »Krpan« in 
druge do 80-urne programe, ki jih orga
nizirajo športna društva in drugi izvajalci, 
se lahko sofinancira propagandno gradi
vo, najem objekta in strokovni kader.
Za program »Mladi planinec« se lahko 
sofinancira propagandno gradivo in stro
kovni kader.
Za program »Naučimo se plavati« se 
lahko sofinancira propagandno gradi
vo, najem objekta in strokovni kader za 
izvedbo 20-urnega plavanja na skupino, 
v kateri je največ 10 in najmanj 5 otrok. 
Višina sredstev za posamezne programe 
se določi na osnovi točkovanja po tabeli 
1.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira tudi organizacija, izvedba in 
udeležba na šolskih športnih tekmovanjih 
na občinskih, medobčinskih, področnih 
in državni ravni. Višina sredstev se določi 
na osnovi tabele 5 in posebne proračun
ske postavke, v kolikor pride do evidenti
rane prijave na javni razpis.

1.2.2. Športna vzgoja otrok, usmerjenih v 
kakovostni in vrhunski šport

V te programe se lahko vključujejo otroci, 
ki imajo ustrezne osebnostne značilnosti 
in visoko motivacijo, da bi lahko postali 
vrhunski športniki.
Izvajalci teh programov morajo izpol
njevati prostorske, kadrovske in druge 
zahteve za izpeljavo programov, ki jih 
določi panožna športna zveza v dogo
voru z ministrstvom, pristojnim za šport, 
in Olimpijskim komitejem Slovenije - 
Združenjem športnih zvez.
Programi so lahko razdeljeni v tri skupi
ne:

- A: cicibani, cicibanke - do max. 240- 
urni programi,

- B: mlajši dečki, mlajše deklice - do
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max. 400-urni programi,
- C: starejši dečki, starejše deklice - do 

max. 800-urni programi.

Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta, strokovni 
kader, materialni stroški programa, merit
ve in spremljanje treniranosti ter nezgod
no zavarovanje.
Pri najemu objekta in strokovnem kadru 
se upošteva naslednja velikost skupin:
- v individualnih športih šteje skupina naj

manj 6 vadečih,
- v kolektivnih športih šteje skupina naj

manj 1 2 vadečih,
- višina sredstev za posamezne programe 

se določi na osnovi točkovanja po 
tabeli 1.

1.2.3. Športna vzgoja otrok s posebnimi 
potrebami

Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta in strokovni 
kader za izvedbo do 80-urnih programov 
na skupino z največ 10 otroki. Višina 
sredstev za posamezne programe se 
določi na osnovi posebne proračunske 
postavke, v kolikor pride do evidentirane 
prijave na javni razpis.

1.3. Športna vzgoja mladine

1.3.1. Interesna športna vzgoja mladine

Interesna športna vzgoja mladine je 
dejavnost mladih od 15. do 20. leta 
starosti, ki se prostovoljno vključujejo v 
športne do 80-urne programe za skupine 
z največ 20 mladimi. Iz proračuna lokal
ne skupnosti se lahko sofinancira najem 
objekta in strokovni kader. Višina sredstev 
za posamezne programe se določi na 
osnovi točkovanja po tabeli 1.

1.3.2. Športna vzgoja mladine, usmerje
ne v kakovostni in vrhunski šport

Programi zajemajo načrtno vzgojo mladih 
športnikov, ki so usmerjeni v doseganje 
vrhunskih rezultatov, primerljivi dosežki 
vrstnikov v mednarodnem merilu.
Programi so lahko razdeljeni v dve sku
pini:

- A: kadeti, kadetinje - do max. 1100- 
urni programi,

- B: mladinci, mladinke - do max. 1 100- 
urni programi.

Pri najemu objekta in strokovnem kadru 
se upošteva naslednja velikost skupin:
- v individualnih športih šteje skupina 

najmanj 6 vadečih,
- v kolektivnih športih šteje skupina naj

manj 12 vadečih.

Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta, strokovni
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kader, bonus točke za kategorizirane 
športnike. Višina sredstev za posamezne 
programe se določi na osnovi točkovanja 
po tabeli 1. Bonus točke za vsakega kate
goriziranega športnika, ki ima status mla
dinskega razreda, se določijo na osnovi 
točkovanja po tabeli 3.

1.3.3. Športna vzgoja mladine s posebni
mi potrebami

Športna vzgoja mladine s posebnimi 
potrebami, ki so stari od 15 do 20 let, 
je namenjena ustrezni skrbi za njihovo 
vključevanje v vsakdanje življenje. Iz 
proračuna lokalne skupnosti se lahko sofi
nancira najem objekta in strokovni kader 
za do 80-urne programe na skupino z 
največ 10 in najmanj 5 mladimi. Višina 
sredstev za posamezne programe se 
določi na osnovi in posebne proračunske 
postavke, v kolikor pride do evidentirane 
prijave na javni razpis.

1.4. Interesna športna dejavnost študen
tov

Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta in strokovni 
kader za do 80-urne programe. Višina 
sredstev za posamezne programe se 
določi na osnovi posebne proračunske 
postavke, v kolikor pride do evidentirane 
prijave na javni razpis.

2. ŠPORTNA REKREACIJA

Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta za do 80-urne 
programe. Za socialno in zdravstveno 
ogrožene ter občane starejše od 65 let pa 
se lahko sofinancira tudi strokovni kader. 
Višina sredstev za posamezne programe 
se določi na osnovi tabele 7 in posebne 
proračunske postavke, v kolikor pride do 
evidentirane prijave na javni razpis.

3. KAKOVOSTNI ŠPORT

V kakovostni šport sodijo priprave in tek
movanja ekip in posameznikov, ki nimajo 
objektivnih strokovnih, organizacijskih in 
materialnih možnosti za vključitev v pro
gram vrhunskega športa, jih pa program 
športne rekreacije ne zadovoljuje in so 
pomemben dejavnik razvoja športa v 
lokalni skupnosti.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta za do 320 ur 
programa ter bonus točke za kategorizi
rane športnike. Velikost skupin je opre
deljena v točki 1.3.2. Višina sredstev za 
posamezne programe se določi na osnovi 
točkovanja po tabeli 2. Bonus točke za 
vsakega kategoriziranega športnika, ki 
ima status državnega razreda, se določ
ijo na osnovi točkovanja po tabeli 3.
4. VRHUNSKI ŠPORT

IS
$

V vrhunski šport sodijo priprave in tekmo
vanja športnikov, ki imajo status medna
rodnega, svetovnega in perspektivnega 
razreda.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta za do 320 ur 
programa in dodajo se lahko bonus točke 
za kategorizirane športnike. Velikost sku
pin je opredeljena v točki 1.3.2. Višina 
sredstev za posamezne programe se 
določi na osnovi in posebne proračunske 
postavke, v kolikor pride do evidentirane 
prijave na javni razpis.
Bonus točke za vsakega kategoriziranega 
športnika, ki ima status perspektivnega, 
mednarodnega ali svetovnega razreda, 
se določijo na osnovi točkovanja po 
tabeli 3.

5. NAGRAJEVANJE 
TEKMOVALNE USPEŠNOSTI

Nagrajevanje za tekmovalno uspešnost je 
sistem stimuliranja in nagrajevanja glede 
na doseženo mesto v kolektivnih športih 
za posamezno tekmovalno sezono za 
nazaj. V vrednotenje tekmovalne uspe
šnosti so zajete vse starostne kategorije.

6. ŠPORT INVALIDOV

Programi za invalide so namenjeni ohra
njanju gibalnih sposobnosti, zdravja, 
revitalizaciji, resocializaciji, razvedrilu in 
tekmovanju mladih, ki se prostovoljno 
ukvarjajo s športom.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira najem objekta in strokovni 
kader za do 20-urne programe na sku
pino z največ 10 in najmanj 5 invalidi. 
Višina sredstev za posamezne programe 
se določi na osnovi tabele 6 in posebne 
proračunske postavke, v kolikor pride do 
evidentirane prijave na javni razpis.

7. RAZVOJNE IN STROKOVNE 
NALOGE V ŠPORTU

7.1. Izobraževanje, usposabljanje in izpo
polnjevanje strokovnih kadrov

Na ravni lokalne skupnosti se sofinancira 
izobraževanje, usposabljanje in izpopol
njevanje strokovnih kadrov v športu preko 
tistih nosilcev usposabljanja, ki jih določi 
strokovni svet RS za šport. Posebej se 
podpira usposabljanje in izpopolnjevanje 
strokovnih kadrov za pridobitve ustrezne 
usposobljenosti in licence.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancira kotizacija, lahko pa tudi stro
ški dnevnic, prevozov in prenočitev za 
programe izobraževanje, usposabljanja 
in izpopolnjevanja strokovnih delavcev 
v športu.

7.2. Znanstveno in razvojno-raziskovalna 
dejavnost, analize in svetovanja
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Namen te dejavnosti je izvajanje temelj
nih, uporabnih in razvojnih raziskav s 
področja športa ter prenašanje izsledkov 
v prakso. Projekte, ki jih sofinancira 
ministrstvo, pristojno za znanost in teh
nologijo, se lahko sofinancira iz prorač
una lokalne skupnosti in države, če te 
raziskave zagotavljajo ustrezen prenos 
znanstvenih spoznanj v prakso, oziro
ma če je zagotovljen sorazmerni delež 
drugih financerjev in prenos znanstvenih 
izsledkov v prakso.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
zagotovi razlika, ki jo za posamezne 
naloge iz tega področja ne zagotavlja 
država.

7.3. Založniška dejavnost

Lokalna skupnost lahko sofinancira dejav
nost izdajanja strokovne literature in 
drugih periodičnih in občasnih športnih 
publikacij ter propagandno gradivo na 
temo športnih dejavnosti do 50 % stro
škov.

7.4. Mednarodne, državne, medobčin
ske, občinske in druge športne prireditve

Lokalna skupnost sofinancira materialne 
stroške športnih prireditev, ki jih oprede
ljuje 52. člen Zakona o športu, državne, 
medobčinske, občinske in ostale priredit
ve, ki imajo namen pospeševanja motiva
cije za šport, športno aktivnost in imajo 
promocijski učinek za šport, turizem in 
ostalo gospodarstvo.

1. Velike mednarodne športne prireditve 
po 52. členu Zakona o športu se sofinan
cirajo, če izpolnjujejo naslednje pogoje:
- prireditev je odmevna v širšem pros

toru,
- prireditev je navedena v mednarodnem 

koledarju tekmovanj,
- udeležijo se je uveljavljeni mednarodni 

športniki,
- se delno ali v celoti odvija v občini.

2. Državne športne prireditve se sofinanci
rajo, če izpolnjujejo naslednje pogoje:
- prireditev se delno ali v celoti odvija na 

območju občine,
- prireditev je na programu nacionalne 

športne zveze,
- na njej nastopajo športniki občine.

3. Medobčinske, občinske in druge pri
reditve se sofinancirajo, če izpolnjujejo 
naslednje pogoje:
- prireditev se v celoti ali delno odvija na 

območju občine,
- je odmevna pri občanih in je dostopna 

vsem,
- na njej sodeluje večje število ekip ali 

posameznikov.
Višina sredstev za športne prireditve se 
določi na osnovi točkovanja po tabeli 2.

športa

Informacijski sistem vsebuje podatke s 
področja organiziranosti športa, športnih 
objektov, financiranja športa in športnih 
programov ter razvide, ki so določeni z 
Zakonom o športu.
Iz proračuna lokalne skupnosti se lahko 
sofinancirajo programi izdelave informa
cijskih baz za potrebe lokalne skupnosti 
in nakup tehnologije.

7.6. Športni objekti

S sredstvi za gradnjo javnih športnih 
objektov (za športno dejavnost opremlje
ne in urejene površine in prostori) se gra
dijo in posodabljajo javni športni objekti. 
Sofinancirajo se manjkajoči in nado
mestni športni objekti v Občini Videm 
do zadostitve minimalnega standarda 
športa, kar predstavlja 0,5 m^ pokritih 
vadbenih površin in 3 nepokritih vad
benih površin na občana.
Sredstva za novogradnje in posodablja
nje javnih športnih objektov, ki so v lasti 
občine, se zagotavljajo do višine 100 % 
investicije na posebni postavki proračuna 
občine.
Sofinancira se lahko tudi nakup športne 
opreme ter novogradnje in posodabljanje 
drugih javnih športnih objektov v občini 
do višine 50 % investicije.

7.7. Delovanje športnih društev in 
medobčinske športne zveze

Športna društva, kot osnovne športne 
organizacije, se na lokalni ravni lahko 
združujejo v športno zvezo.

Društva za osnovno delovanje potrebuje

jo sredstva. Društvo pridobi točke:
- za zahtevnost programa (zahtevnost 1., 

2., 3. in 4. kategorije).

Višina sredstev se določi na osnovi toč
kovanja po tabeli 4. Športna društva, ki 
imajo status društva, ki deluje v javnem 
interesu, imajo pod enakimi pogoji pred
nost pri pridobitvi točk iz tega naslova.

VII. TABELE ZA DOLOČANJE 
VIŠINE SREDSTEV

16. člen
Tabele za določanje višine sredstev sofi
nanciranja športnih programov so opre
deljena v Prilogi 1.

17. člen
Tabele se smiselno uporabljajo z besedi
lom 16. člena Pravilnika o sofinanciranju 
športa v občini Videm.

Vlil. KONČNA DOLOČBA

18. člen
Pravilnik začne veljati naslednji dan po 
objavi v občinskem glasilu »Naš glas«.

Številka: 650-01-1568/05

Videm pri Ptuju, 20.05.2005

Friderik Bračič, 
župan Občine Videm

Priloga 1

MERILA ZA VREDNOJENJE LETNIH 
PROGRAMOV ŠPORTA,

sofinanciranih iz proračuna Občine Videm. 

Tabela 1 a: Kakovostni tekmovalni šport

Nivo tekmovanja

Državna tekmovanja
Področna (regijska) tekmovanja
Medobčinska tekmovanja, 1. 
razreda
Medobčinska tekmovanja, 2. 
razreda

Veterani
Moštveni športi Individualni športi*

liga turnir liga turnir

60 45 45 25

" Pogoj (Najmanj 10 tekmovalcev aktivno vključenih v sisteme vadbe in tekmovanj)

7.5. Informacijski sistem na področju
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Tabela lb:

Nivo tekmovanja
Člani

Moštveni športi Individualni športi*
liga turnir liga turnir

Državna tekmovanja 360 180 70 35

Področna (regijska) tekmovanja 240 120 50 25

Medobčinska tekmovanja, 1. razreda 180 90 30 15

Medobčinska tekmovanja, 2. razreda 120 60 10 5

* Pogoj (Najmanj 10 tekmovalcev aktivno vključenih v sisteme vadbe in tekmovanj) 

Tabela lc:

Nivo tekmovanja

Mladinci/kadeti
Moštveni športi Individualni športi*

liga turnir liga turnir

Državna tekmovanja 200 100 60 30

Področna (regijska) tekmovanja 150 75 40 20

Medobčinska tekmovanja, 1. razreda 100 50 20 10

Medobčinska tekmovanja, 2. razreda 50 25 5 2,5

* Pogoj (Najmanj 5 tekmovalcev aktivno vključenih v sisteme vadbe in tekmovanj) 

Tabela ld:

Nivo tekmovanja
Starejši / Mlajši dečki

Moštveni športi Individualni športi*
liga turnir liga turnir

Državna tekmovanja 100 50 50 25

Področna (regijska) tekmovanja 80 40 30 15

Medobčinska tekmovanja, 1. razreda
60 30 10 5

Medobčinska tekmovanja, 2. razreda

* Pogoj (Najmanj 5 tekmovalcev aktivno vključenih v sisteme vadbe in tekmovanj) 

Tabela le:

Nivo tekmovanja

Cicibani
Moštveni športi Individualni športi*

liga turnir liga turnir

Državna tekmovanja 90 45 50 25

Področna (regijska) tekmovanja 70 35 30 15

Medobčinska tekmovanja, 1. razreda
50 25 10 5

Medobčinska tekmovanja, 2. razreda

* Pogoj (Najmanj 5 tekmovalcev aktivno vključenih v sisteme vadbe in tekmovanj) 

Tabela 2a: Tabela 2b:

Dodatne točke za obiskanost prireditve Točke

Do 50 gledalcev 5
50-200 gledalcev 15

Nad 200 gledalcev 25
Število tekem medobčinska liga, 1. razred 100
Število tekem medobčinska liga, 2. razred 50

Rang prireditve Točke
Društvena (klubska) prireditev 5
Občinska športna prireditev 15
Medobčinska športna prireditev, 1. razred 30
Medobčinska športna prireditev, 2. razred 60
Državna športna prireditev 40
Mednarodna športna prireditev 60
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Tabela 2c:

Dodatne točke za število nastopajočih športnikov Točke

Do 10 (rekreativci ali športniki kakovostnega športa) 5

1 1-30 (rekreativci ali športniki kakovostnega športa) 10

31-60 (rekreativci ali športniki kakovostnega športa) 15

61-90 (rekreativci ali športniki kakovostnega športa) 20

Več kot 91 (rekreat. ali športn. kakovostnega športa) 25

Tabela 2d:

Dodatne točke za jubilejne prireditve

50 % točk, pridobljenih na podlagi tabele 2a

Tabela 3: Kategorizirani športniki

Točke za kategorizirane športnike

Šport mladine, 
usmerjene 

v kakovostni šport

Kakovostni 
šport (Člani) Vrhunski šport

Mladinski razred Državni razred Perspektivni
razred

Mednarodni
razred Svetovni razred

individualni
športi 10 20 30 40 50

Moštveni športi 5 10 15 20 25

Tabela 4: Delovanje društev

Dodatne točke za zahtevnost in obseg programa

Zahtevnost in obseg pro
grama 1. kategorije

Zahtevnost in obseg 
programa

2. kategorije

Zahtevnost in obseg 
programa

3. kategorije

Zahtevnost in obseg 
programa

4. kategorije

Društvo 120 90 60 30

Tabela 5: Šport otrok in mladine, ki ni predmet obveznega programa v vrtcih, šolah*

Ciljna
skupina Programi Velikost

skupine Število ur

Sofinancira se:

Najem
objekta

Strokovni
kader

Propagandno
gradivo Prevozi

Stroški orga
nizacije 

in udeležne 
tekmovanj

Delovanje
ŠŠD

Predšolski
otroci

Naučimo se 
plavati 5-10 10 DA DA DA

Zlati sonček 10-30 60 DA DA DA

Ciciban planinec 10-30 80 DA DA

Šoloobvez
ni otroci

Šolska športna 
tekmovanja DA DA DA

Tečaji plavanja 5-10 20 DA

Dodatna ura 
športne vzgoje 10-20 50 DA

* Šport otrok in mladine, ki ni predmet obveznega programa v vtcih, šolah se ne sofinancira z meril točkovnega sistema, pač pa iz 
posebne proračunske postavke v skladu s 1 3. členom pravilnika; šolski šport na podlagi vnaprej evidentiranega interesa izvajalcev 
za te programe in pričakovanih stroškov.

Tabela 6: Šport invalidov Tabela 7: Športna rekreacija

Programi
Velikost
skupine

Maksimalno 
št. ur

Vsi programi max. 1 0 20

Programi Velikost
skupine

Maksimalno 
št. ur

Vsi programi max. 10 20

Starejši od 60 let min. 10 60
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Tabela 8: Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih kadrov

Nivo izobraževanja Število točk

Občinsko izobraževanje 10

Potrjevanje licenc (za vaditelje, učitelje, planinske vodnike) 30

Dvodnevno izobraževanje in usposabljanje 50

Tri do petdnevno izobraževanje in usposabljanje 60

Več kot petdnevno izobraževanje in usposabljanje 80

7.
Občina Videm objavlja na podlagi 
Zakona o športu (Uradni list RS, št. 
22/98) in Pravilnika o sofinanciranju 
letnih programov športa v Občini 
Videm ter letnega programa športa 
Občine Videm

JAVNI RAZPIS
za zbiranje predlogov za sofinan
ciranje programov športa za leto 
2005, ki jih bo v letu 2005 obči
na sofinancirala iz občinskega 

proračuna.

1. Na razpisu lahko sodelujejo športna 
društva, njihova združenja in drugi sub
jekti, ustanovljeni na podlagi Zakona 
o zavodih in Zakona o gospodarskih 
družbah, če imajo v svoji dejavnosti regi
strirano izvajanje športnih dejavnosti na 
območju občine Videm in se z dejavnost
jo ukvarjajo neprofitno. Na razpisu lahko 
sodelujejo tudi posamezniki, ki imajo 
opredeljen status.

2. Obseg razpisanih sredstev v okviru 
proračunskih sredstev Občine Videm za 
leto 2005 znaša skupno 5.270.000,00 
SIT.

3. Iz proračuna sredstev se bodo sofinan
cirali naslednji programi:
a. ) programi kakovostnega športa,
b. ) večje občinske športne prireditve,
c. ) šolanje strokovnega kadra.

4. Predlagatelji programov morajo posre
dovati natančen opis programa s pred
videnim številom udeležencev, krajem 
izvajanja programa in urnikom.

5. Program mora biti finančno ovredno
ten in navedeni viri sofinanciranja.

6. Predlagatelji morajo programu prilo
žiti izpolnjen vprašalnik, ki ga dobijo na 
sedežu Občine Videm.

7. Rok za prijavo na razpis je vključno do
17.06.2005.

8. Prijave je potrebno poslati do roka na 
naslov: Občina Videm, Videm pri Ptuju 
54, 2284 Videm pri Ptuju.

9. Predlogi morajo biti oddani v zaprtih 
ovojnicah, na katerih morajo biti nasled
nje oznake:
- »NE ODPIRAJ - PRIJAVA NA JAVNI 

RAZPIS ZA PROGRAME NA PODROČJU 
ŠPORTA V LETU 2005«,

- naziv vlagatelja.

10. V roku prispele prijave bodo ovred
notene v skladu z merili za vrednotenje 
financiranja programov športa, ki se sofi
nancirajo iz občinskega proračuna.

11.0 razpisu bodo izvajalci obveščeni v 
roku 30 dni od izteka roka za prijavo na 
javni razpis. Z izbranimi izvajalci bodo 
sklenjene pogodbe o sofinanciranju izva
janja programov športa v Občini Videm 
za leto 2005.

12. Podrobnejše informacije in potrebne 
obrazce dobite na sedežu Občine Videm 
pri Brigiti Polanec, telefon 761 94 00.

Številka: 650-01-1578/05 
Datum: 24.05.2005

Friderik BRAČIČ, 
župan Občine Videm

OBČINA VIDEM
Videm pri Ptuju 54 

2284 Videm pri Ptuju 
Tel.: 02/761 94 00, fax: 02/761 94 01 

e-mail: info@videm.si
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SREČANJE OSTARELIH V LESKOVCU
Vsako leto se srečajo tudi naši najstarejši krajani. Krajši kulturni program 

z zvoki harmonik, petjem in komičnimi točkami je na lica prisotnih zvabili 
nasmeške ter solze sreče in spominov na mladost in otroštvo. Več kot 50 
ostarelih iz KS Leskovec se je zbralo v gasilskem domu. Kljub letom so naši 
dedki in babice ter pradedki in prababice še vedno polni energije, v pogovo
ru z njimi pa smo izvedeli polno zanimivosti iz njihovih spominov.
Na prireditvi so se najstarejše prisotne krajanke, Kovačekove Gerike iz Beri- 

njaka, spomnili tudi s skromnim darilom.
IR

Predaja darila najstarejši prisotni krajanki.
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Ostareli si imajo veliko povedati.

NA OBISKU PRI NAŠIH JUBILANTIH - 
DEVETDESETLETNIKIH

Zdravja in sreče zaželimo vsem

Marija Krajnc, z dekliškim priimkom 
Lesjak, stanujoča v Gradiščah 32, je bila 
rojena 23. aprila 1915 v Gradiščah. V 
krogu svojih najdražjih je praznovala 
svoj 90. rojstni dan. V življenju je trdo 
delala na haloški zemlji in gospodinjila 
možu, ki je 1993. leta umrl, in se raz
dajala šestim otrokom (trije sinovi in tri 
hčere). Otroci so se podali v svet, se 
izšolali in zaposlili, si ustvarili družine. 
Danes Marijo razveseljuje še šest vnukov 
in trije pravnuki. Otroci jo pogosto obis
kujejo in ji pomagajo pri delu. Najbolj 
zanjo skrbi najmlajša hčerka Štefka, ki 
stanuje na Ptuju.
Da bi jo razveselili in počastili, so jo na 

dan praznovanja obiskali tudi župan Fri
derik Bračič, predsednica KS Leskovec 
Ida Vindiš-Belšak, član sveta KS Lesko
vec za naselje Gradišče Franc Kozel, 
predsednica KS Leskovec za socialna 
vprašanja Tončka Vidovič in Bernarda 
Galun, ki se vedno trudi, da bi naše sta
rostnike, invalide in bolne v naši občini 
osrečili.

Jubilantka, želimo vam še naprej tako prisrčne vedrine, zdravja in da bi svoje drage še 
dolgo osrečevali, ko vas pridejo obiskat.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2005
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Rudolf Bukovič, je bil rojen 7. aprila 
1915, stanujoč v Doleni 26. V začetku 
aprila je praznoval 90 let svojega pestre
ga življenja. 1940. leta je prevzel domač
ijo in začel graditi hišo. Vojna vihra mu je 
prekrižala načrte, saj je bil mobiliziran v 
nemško vojsko. Ker se je leta 1937 poroč
il z Rozalijo, sta ob njegovem odhodu že 
imela otroke. Iz vojne se je vrnil ranjen in 
izčrpan, in dobro je bilo, da mu je doma 
pridno gospodinjila žena. V zakonu se 
mu je rodilo sedem otrok (pet sinov in 
dve hčerki). Razveseljuje ga enajst vnu
kov in osem pravnukov. Otroci so se 
razkropili po svetu in ga z ženo Rozalijo 
pridno obiskujejo. Veliko skrb za njiju 
ima hčerka Angelca, ki ju obiskuje skoraj 
vsak dan in pomaga pri delu, kljub temu 
da stanuje v Mariboru. Ob njegovem 
častitljivem jubileju so ga na rojstni dan 
obiskali župan Friderik Bračič, predsed
nica KS Dolena Dušica Avguštin, pred
stavnika DU Dolena Marija Pečnik in 
Anton Hliš in Bernarda Galun, svetnica 
in članica odbora za družbene dejavno
sti. V soboto je praznoval v ožjem krogu 
otrok z družinami, pevci DU Dolena pa

Se naprej mu želimo prisrčne vedrine in da z ženo Rozalijo preživita lepo jesen življenja.

so mu prišli zapet nekaj narodnih pes
mi. Da je naš 90-letnik še čil, zadovo
ljen in srečen, je dokazal 27. aprila, ko

se je udeležil tradicionalnega pohoda iz 
Dolan na Švabovo, ki ga je organiziralo 
društvo upokojencev Dolena.

9. MAJA OBISKALI 
NAJSTAREJŠO FARANKO V 

FARI SV. VIDA

V ponedeljek, 9- maja 2005, so člani Župnijske karitas sv. 
Vida Lizika Vindiš, Anica Škvorc, Bernarda Galun in pater Emil 
Križan obiskali najstarejšo faranko Ivano Bedrač, z dekliškim 
priimkom Sakelšek, ki je bila rojena 9- maja 1908, doma iz 
Dravcev 12.

Pevci cerkvenega pevskega zbora sv. Vida želimo pevki Nadi 
Murko, ki se je srečala z abrahamom, še veliko zdravja in naj še 
naprej prinaša prijetno vedrino in nasmeh v naš zbor.

Tekst in foto: Bernarda Galun

Vsem jubilantom se s čestitkami pridružuje 
tudi uredništvo glasila Naš glas.

Uredništvo

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2005
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OBČNI ZBOR DRUŠTVA UPOKOJENCEV LESKOVEC

V soboto, 16.4.2005, smo se člani DU 
Leskovec zbrali na že 11. občnem zboru 
društva. Pred tem je društvo delovalo v 
okviru DU Videm. Za kulturni program 
so poskrbele ljudske pevke, ki so tudi 
naše marljive članice. Razveselil pa nas je 
tudi dedek Janko s svojima vnukinjama 
Urško in Matejo. Udeležba je bila zelo 
dobra, saj se nas je skupaj z gosti zbralo 
več kot sto.
Tudi dnevni red je bil pester, v njem smo 

namreč zajeli vse dobre in manj dobre 
stvari, razpravljali o problemih, ki so nas 
spremljali v preteklosti in iskali rešitve za 
naprej. Spodbudne besede smo slišali od

Boljši časi za upokojence?
našega predsednika Pokrajinske zveze 
Sp. Podravja, gospoda Mirka Bernharda, 
ki nam je povedal, da se bodo pokojnine 
kljub zapletom počasi dvigovale in da se 
vendarle obetajo boljši časi za upokojen
ce. Tudi ostali gostje so z lepimi beseda
mi in željami pozdravili naš občni zbor. 
Ugotavljamo pa, da se nekateri predstav
niki drugih društev v naši krajevni skup
nosti kljub vabilom žal niso udeležili 
občnega zbora. Ko smo uradni del obč
nega zbora pripeljali uspešno do konca, 
smo enoglasno ugotovili, da imamo prav 
vsi zelo suha grla. Za dobro kapljico je 
poskrbel naš predsednik Tonček. Da pa

nam je ta haloška kapljica še bolj tekni
la, so z zelo okusnimi jedmi poskrbeli 
pridni delavci gostišča Majolka. Mize so 
bile obložene tudi z odličnim in slastnim 
domačim pecivom, ki so ga spekle aktiv
ne članice našega društva. Tudi pete niso 
ostale hladne ob našem harmonikarju 
Vladku. Veselo rajanje in druženje smo 
zaključili v večernih urah z željo, da ne bi 
čakali do naslednjega leta, ampak da se 
srečamo že prej na kakšnem izletu in se 
spet poveselimo. In tako tudi bo!

Toni Zagoranski, 
tajnik DU Leskovec

LETNI KONCERT MePZ »Franceta Prešerna« Videm pri Ptuju
»Pomlad si na svojo zeleno haljo že 
pripenja bele šopke, posute z biseri, 

narava je prebujena!«

MePZ »Franceta Prešerna« Videm 
pri Ptuju pod strokovnim in odloč
nim vodstvom zborovodkinje Mate
je Purg pridno nadaljuje s svojim 
delom. V nedeljo, 8. maja 2005, je v 
domači cerkvi sv. Vida pripravil let
ni koncert. V goste je povabil MePZ 
dr. Antona Slodnjaka iz Juršincev 
pod vodstvom Nade Špišič, tambura- 
ški orkester iz Vidma pod vodstvom 
Jožeta Šmigoca ter mlade glasbenice 
Nastjo, Barbaro in Sandro.
Dobro uro trajajoč program sta sproščeno 

povezovali srednješolki Suzana Lovrenko 
in Aneja Cafuta. Vseboval je ljudske pes
mi ter skladbe domačih in tujih avtorjev, 
popestrene s solisti in instrumentalno 
spremljavo. Mogočno je zazvenela tudi 
skupna pesem obeh zborov z zgovornim 
naslovom »Pri sosedi«. Zgovornim zato, 
ker je vse prisotne povabil na dmžabno 
srečanje k »sosedu« - v občinsko stavbo, 
kjer lepe pesmi ob kozarčku dobrega 
vina ni manjkalo.
Med mogočnimi cerkvenimi zidovi sta 

pesem in glasba vseh nastopajočih ogrela 
srca in orosila oko mnogih obiskovalcev. 
Kdo ve, morda sta celo koga izmed njih 
privabila v naše vrste?! Ni potrebno veli
ko! Malo dobre volje, želja po druženju 
in ljubezen do lepe pesmi. Pridružite se 
nam in videli boste, da nam bo lepo! 
Zahvaljujemo se Župnijskemu uradu 

Videm in p. Emilu Križanu za uporabo 
prostora, našim gostom za popestritev 
sporeda ter vsem, ki so kakorkoli pripo
mogli pri izvedbi koncerta.

B. Selak

M .mm1
jv

Hvala vsem zvestim in naključnim obiskovalcem in vljudno vabljeni na naslednja srečanja!

- ..................... * /..v.,-
.,:čvS
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GLASBENI VRTILJAK
Člani mladinskih pevskih zborov ptujskega območja so se zbrali na tradicionalni reviji pevskih zborov, tokrat v 

telovadnici leskovške šole.
OŠ Videm - podružnica Leskovec je v veliki meri pripomogla k uspešni izvedbi tradicionalne, že 46. območne revije mladinskih 

pevskih zborov. Mladi so zapeli v telovadnici leskovške šole 13. aprila. Srečanja mladih pevcev se je udeležilo 8 mladinskih pev
skih zborov. Poleg domačih zborov, leskovškega pod vodstvom Valentine Vidovič in videmskega pod vodstvom Sonje Winkler, 
so prijetne pesmice zapeli še učenci iz Cirkovc, Gorišnice, Ljudskega vrta, Majšperka, Markove in Podlehnika.

IR
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Leskovški ... ... in videmski MPZ

EKODAN V ŠOLI LESKOVEC

Simbolična posaditev drevesa ob čistilni 
napravi.

V petek, 22. aprila 2005, 
na svetovni dan Zemlje, 
smo na šoli Leskovec ime
li naravoslovni dan — eko- 
dan.

Posamezni razredi so zaključ
evali tematski sklop Odpad
ki v domačem kraju.
Razredna stopnja je izde

lovala uporabne izdelke iz 
odpadnega materiala in pri
pravila razstavo Odpadki 
niso smeti.
5. razred osemletke je

izdelal plakate o ločenem zbi
ranju odpadkov, recikliranju 
in kompostiranju. Izdelali so 
tudi kompostnik in zloženko 
Odpadki - kaj moramo o njih

vedeti.
7. razred devetletke je raz

iskoval onesnaževanje in 
varstvo voda.
8. razred osemletke je ana

liziral vprašalnike Odpadki v 
domačem kraju, grafično pri
kazal in evidentiral divja odla
gališča na karti in jih doku

mentiral s posnetki 
na terenu.
8. razred deve

tletke je razmišljal, 
kako lahko varč
ujemo z vodo in 
energijo, izdelal 
plakate in izvir
ne ekonalepke, 
ki opozarjajo na 
varčevanje z vodo 
in smotrno rabo 
energije.
Vključili smo se 

tudi v humanitar
no akcijo zbiranja 
starega papirja 
Star papir za 
novo veselje«, in 
čeprav nas je malo, 
smo zbrali 1000 kg 
papirja.
Rezultate dela 

smo prikazali na 
krajši prireditvi, na katero 
smo povabili odgovorne za 
okolje v lokalni skupnosti, 
predstavili smo ekoznak 
šole, zapeli ekohimno, pod
pisali ekolistino, posadili 
drevesa in s tem potrdili, da 
postaja ekološko razmišljanje 
naša vsakdanjost.

2 delom bomo še nadaljeva
li, naše ugotovitve in izdel
ke pa predstavili staršem na 
skupnem roditeljskem sestan
ku ter v bitenu, ki bo izšel 
v maju.

Marjana Notersberg, 
koordinatorica 

EKOŠOLE

UA«, KAFLJItl, 
VFAlUltt-

Razstavljeni plakati, nastali na ekodnevu.
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LEV IN ŽELVA
(basen)

Nekega lepega poletnega popoldneva je lev v delovni obleki 
srečal želvo in njenih pet otročičkov.

«Kam pa kam, botra želva, s tako četico?«
"Nahranit jih grem. In kam ti racaš s tem vozom opeke?«
"To ni nobeno racanje, ampak garanje!« jo je pokaral lev. «S 

tem si bom zgradil veličastno palačo, daje ni take vzdolž cele 
obale. Zagotovo je to bolje kot ukvarjati se s temi želvaki.« 
«Bomo že videli,« je odgovorila želva in odšla dalje proti mor

ju.
Leta so minevala, lev je pridno delal, privoščil si ni niti dne

va počitka. Tudi ko je imel palačo že dokončano, je vedno 
iskal najmanjše malenkosti, da je kaj dodal, prebarval, popra
vil. Želva in lev sta počasi ostarela. Želvi so pridno poma
gali njeni sinovi in vnuki, lev pa je sameval in sameval. 
Nekega vetrovnega jesenskega dne se je privlekel k želvi: 
"Botrica želvica, lepo te prosim, pošlji mi enega vnuka, da mi 
bo delal družbo, bogato te bom plačal.«
"Naj ti zdaj pomaga tvoja prelepa palača,« je rekla želva in 

zaloputnila z vrati.

Luka Škvorc, 7. a/9 
OŠ Videm

NA KRILIH DOMIŠLJIJE
(projekt)
"Domišljija je pomembnejša od znanja. Znanje je 

omejeno, domišljija pa vlada svetu.«
(Albert Einstein)

V letošnjem šolskem letu smo izvajali projekt NA 
KRILIH DOMIŠLJIJE, v katerega smo bili vključeni 
vsi učenci in učitelji na šoli. Med šolskim letom 
smo pri posameznih predmetih spodbujali otroško 
ustvarjalnost in domišljijo z namenom, da bi boga
tili učenčeve emocionalne, socialne in osebnostne 
kvalitete.
Dela, ki so nastajala med letom, smo objavljali 

na posebni internetni strani. Kratka poročila o 
tem, kar se je med letom dogajalo pri posameznih 
predmetih, smo razstavili na panoju v avli šole. 
Med cilji projekta so bili: vzpodbujanje otrokove 
aktivnosti, radovednosti, ustvarjalnosti, poglablja
nje znanja ter nadgradnja učne snovi predpisanega 
učnega načrta, sproščanje likovnega, glasbenega, 
igralskega in besednega izražanja itd.
Izdelke, ki so nastali pri projektu, smo razstavili 

ob dnevu šole, 21. 3- 2005. Kasneje pa smo raz
stavljali še v slavnostni dvorani ptujske knjižnice, 
kjer so si lahko obiskovalci lahko ogledovali raz
stavo od 31. 3- do 22. 4. 2005.
Med ustvarjanjem smo se ponovno prepričali, da 

domišljija nikjer ni bolj živa, čista in neomadeževa- 
na kot v otroškem svetu.

Organizacijski odbor
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SEM DRŽAVLJANKA V 
SPREMINJAJOČI SE EVROPI

Nekega dne sem šla iz šole. Že od daleč sem opazila 
avto nemške registracije, ki se je počasi premikal skozi 
našo vas. Bil je mercedez. Sama pri sebi sem se spraše
vala, zakaj vozi tako počasi. Ali se drži omejitev ali pa ne 
ve, kam naj se pelje. Kmalu sem ugotovila, zakaj.
Avto se je ustavil ob meni. Voznik je odprl okno in me 
po nemško nagovoril: »Guten tag!« No, to sem dobro 
razumela.

»Dober dan!« sem odzdravila. Bila sem ponosna sama 
nase. Toda to je bil šele začetek.

»Auf der hauptstrasse was ein unfall. Wier suchen eine 
umleitung.« (Na glavni cesti je bila nesreča. Iščemo 
obvoz.)
Nekaj je še govoril, jaz pa sem razločila samo še nekaj 

kot «vohin«, pa nisem vedela, ali misli Bohinj ali da mu 
bo avto «hin«. Ha, pa takšen mercedez! Ni mu bilo videti, 
da bo kar «hin«. Zato pa sem naprej poslušala, kaj bo 
še rekel. Rada bi razvozlala, kaj bi ta človek sploh od 
mene rad.
Naenkrat omeni ••ampel•. Danes vem, da to pomeni 

semafor. Takrat pa sem mislila, da misli «empar«, kar 
pomeni vedro.
No, s tem pa res ne bo problema, saj jih imamo doma 

kar nekaj.
On pa ni nehal govoriti in razločila sem še eno besedo, 

ki se mi je zdela vsaj malo znana: «rihtung«.
Morda misli, da bi si avto kje očedil, »zrihtah in zato 

potrebuje »empar«, sem mozgala.
Kasneje so mi povedali, da je spraševal, v kateri smeri 

naj se pelje.
Ker sem samo buljila vanj, je najbrž mislil, da bom bese

do Gruškovje pa vendarle razumela. Seveda sem jo! Ta je 
bila zares domača mojim ušesom, po napornem poslu
šanju nemščine, za katero sem do nedavnega mislila, da 
je pač ni ne vem kako potrebno znati. Morda je enako 
razmišljal tudi tisti voznik o slovenščini. Tega najbrž ne 
bom nikoli izvedela.
Torej! Nasmehnila sem se mu in mu bolj z rokami kot 

z jezikom uspela dopovedati, kam naj se pelje, da pride 
do tega mejnega prehoda.
Vidno si je oddahnil tudi on in njegovi sopotniki, ko so 

videli, da smo se končno razumeli.
»Hvala!« je rekel z nekoliko tujim prizvokom.
"Ni za kaj!« sem mu odvrnila. Kdo ve, kaj je razumel 

on. Zmedeno se je še nasmehnil in pozdravil: «Auf u>ie- 
dersehen!«
"Srečno!« sem mu zaželela in mu vrnila nasmešek.
Nato sem zamišljena odšla proti domu. Razmišljala sem, 

ali bi moral on, ker je pač prišel v Slovenijo, govoriti 
slovensko, ali naj bi jaz znala toliko nemško, ker se 
slovenščine pač skoraj nikjer izven naših meja ne učijo 
tako masovno kot nemščino. Mislim, da bi bilo prav, da 
bi se tujci, preden gredo v Slovenijo, naučili vsaj osnov
ne slovenske izraze za stvari. To velja tudi za nas, ko 
gremo v Nemčijo ali v katero drugo državo. Znak našega 
gostoljubja je, da se naučimo tudi nekaj njihovega jezika. 
Tako jim bo pri nas prijetneje, sem sklenila svoje raz
mišljanje. Kaj pa mislite o tem vi?

Barbara Trafela, 
8. g/9 OŠ Videm
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OBISK PRI KRALJU MATJAŽU

Včeraj je bil lep sončen dan in sem se odločila, da grem h kralju 
Matjažu. Dal mi je zlatnike. Za njih sem kupila avto. Potem sem mu 
nesla hrano. Potem sva se pogovarjala, kako sem prišla k njemu. 
Prišla sem peš. Oblečeno je imel pregrinjalo.

Stanka Lesjak, 3. r/9 
OŠ Leskovec

PIKA NOGAVIČKA, MLINARICA JEDRT IN PETER 
KLEPEC

Nekega dne se je Pika Nogavička odpravila na sprehod v gozd. Tam je sreč
ala mlinarico Jedrt, ki je bila namenjena na mlin. Pika jo je prepričala, naj se 
raje igra z njo. In tako sta se začeli igrati. Kmalu je mimo prišel Peter Klepec 
in se jima pridružil. Igrali so se in čisto pozabili na čas.
Šele ko se je že začelo temniti, so se spomnili, da morajo domov, saj bo 

starše skrbelo za njih. In tako so se odpravili domov in si obljubili, da se 
naslednji dan spet vidijo.

Tjaša Trafela, 3. r/9, OŠ Leskovec

PIKA NOGAVIČKA, PETER KLEPEC IN 
MLINARICA JEDRT SO POSTALI PRIJATELJI

Pika in Peter Klepec sta hodila v 1. razred. Ker sta bila soseda, sta 
se med potjo iz šole večkrat igrala in se preizkušala, kateri je bolj 
močan. Premikala sta skale, drevesa in Pikinega konja. Večkrat sta 
postala lačna, zato sta ga mahnila v pekarno MIŠMAŠ. Tam jima je 
postregla mlinarica Jedrt z velikim kruhom. Bili so veliki prijatelji. 
Hodili so tudi skupaj plavat.

Matic Vrbanec, 3. r/9, OŠ Leskovec

VSI SMO ŽABICE

Sonce sije, 
dežek gre,
mavrica še zraven gre.
Naredile so se lužice, 
notri so pa žabice.
Fantek stopi v lužico 
in zagleda žabico.
Žabice smo tudi mi, 
saj regljamo vsi v tri dni.

Učenci 3- r/9, OŠ Leskovec

ŠOLA PRED STO 
LETI

Šola je bila stara. Name
sto zvezkov so bile tablice, 
namesto svinčnikov so imeli 
kamenčke. Za jesti so imeli 
fižolovo juho. Učenci so bili 
oblečeni revno. Učitelji pa so 
imeli dolgo palico.

Uroš Bratušek, 3- r/9, 
OŠ Leskovec

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2005



Stran 25 ___

HRUŠKA

Na veji je visela lepa rumena hruška. Hruška je rasla 
in postala velika in debela. Vsak dan je čakala, da jo 
nekdo utrga in poje. Minilo je nekaj dni. Dedek je 
prišel v sadovnjak. Zagledal je lepo hruško, jo utrgal 
in pojedel.

Žiga Kmetec, 2. e/9

HRUŠKA

Hruška debeluška se zmeraj smeji. Ko pa pade 
z drevesa, začne jokati. Tako dolgo je jokala, 
dokler ni nastala velika mlaka.

Petra Drevenšek, 2. e/9

ČAROVNICA

Živela je deklica, ki je bila zelo grda. 
Vsi so ji govorili, da bo, ko bo veli
ka, kot čarovnica. In to se je tudi res 
zgodilo. Rasla je in rasla. Zrasla je v 
veliko dekle. A ni bila lepa. Izgledala 
je čisto enako kot čarovnica. Gledala 
se je nekaj časa in ni vedela, kaj naj 
stori. Šla je po pomoč. Odprla je vrata 
in kljuke ni bilo. »Kje je kljuka?« se je 
vprašala. »Ampak, saj sem čarovnica in 
mogoče bom za vedno čarovnica.«

Jožica Fošnarič, 2. e/9

VRTEC LESKOVEC SE PREDSTAVI
Čeprav se poletje že prebuja in nas sončni žarki vabijo v naravo, smo otroci vrtca v 

Leskovcu našli nekaj časa in za najmlajše iz šole Leskovec, vrtca Pobrežje in za njiho
ve starše uprizorili plesno-dramsko predstavo Medved išče pestunjo.

ZMAJ IN HRUŠKA

Nekoč je živel zmaj, ki je hodil po 
gozdu. Nenadoma je zaslišal droben 
glas: »Zdravo, jaz sem hruška Debe
luška. Kdo si pa ti?« »Jaz sem zmaj 
Tolovaj. Še dobro, da sem te videl, 
drugače bi te pohodil.« »Hvala, da me 
nisi. Adijo, zmajček!« Zmaj je še dolgo 
veselo hodil po gozdu ter iskal prijate
lje. Potem pa je stopil na lonec, pa je 
pravljice konec.

Dominik Voglar, 2. e/9
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V GASILSKEM DOMU TRŽEČ ŽE ČETRTO OCENJEVANJE 
KVINTONA IN DOMAČIH KLOBAS

Trideset pogumnih pridelovalcev kvintona

Zbrani nagrajenci na kvintonijadi v Tržcu v družbi s predsednikom PGD Tržeč Francem 
Drobničem in članom ocenjevalne komisije Edijem Hojnikom.

V Tržcu so člani tamkajšnjega gasil
skega društva v aprilu pripravili že 
četrto ocenjevanje kvintona z domač
ih brajd, dodali pa so še ocenjevanje 
domačih klobas. Sodelovalo je 30 
pridelovalcev kvintona iz Tržca in 
okoliških krajev, bolj tnalo pa je bilo 
pridelovalcev klobas. Tudi letos so 
v posameznih kategorijah razglasili 
vinske šampione, le ti pa so v last 
prejeli kristalni vrč steklarne Roga
ška Slatina. Nagrajencem je čestital

tudi videmski župan Friderik Bra
čič.
Posebna komisija v sestavi Zvonko 

Arnečič, tudi predsednik društva halo
ških vinogradnikov in priznan pridelova
lec vrhunskih vin, ter Konrad Janžekovič 
in Edi Hojnik, oba uspešna vinogradnika 
in kletarja, je ocenila vse letošnje vin
ske vzorce in se strinjala, da je kvaliteta 
domala vseh odlična. A nekateri so ven
darle izstopali.

Zadovoljen nad še eno uspešno priredit
vijo je bil predsednik PGD Tržeč in vodja 
prireditve Franc Drobnič, ki je pohvalil 
zagnanost pridelovalcev domače kapljice 
z brajd, še bolj pa njihov pridelek. Pre
pričan je, da kvintonu pomagajo tudi na 
tak način v pridobivanju nekdanje -sla
ve«, saj kvinton spet postaja priljubljen in 
iskan v naši okolici. Drobnič je še pove
dal, da so se letos prijavili le trije pridelo
valci domačih klobas, vendarle pa je bilo 
dovolj za pokušino, h kateri so članice 
društva kmetic Videm in društva žena 
Lancova vas ter domača pekarna iz Vid
ma ponudili še ogromno sladkih dobrot 
in zlato-rumeno zapečenih kruhov. Sicer 
pa med pridelovalci pijače z domačih 
brajd letos sploh ni bilo povprečnega pri
delovalca, je dejal Drobnič.

Po končani podelitvi so z odlično kapljico 
tudi nazdravili.

Stanko Pulko letos ni imel konkurence, 
saj je bil edini pridelovalec izabele, Mar
jan Kramer je edini prinesel vzorec jurke, 
samo dva pa sta bila vzorca šmarnice, 
sicer vse bolj redke pijače z naših brajd. 
Letos drugič si je naziv šampion za vino 
sorte šmarinica prislužil Janko Letič. Oto 
Velušček iz Ptuja je postal šampion med 
desetimi pridelovalci mešane črnine z 
brajd, Marjan Vrbovšek iz Lanocve vasi je 
slavil med devetimi pridelovalci čistega 
kvintona, Anton Zupanič iz Lancove vasi 
pa je osvojil kristalni vrč med sedmimi 
pridelovalci gemaja. Najboljše domače 
klobase pa je po mnenju komisije imel 
letos Silvo Pintarič iz Tržca.

Čestitamo nagrajencem in na zdravje 
na kvintonijadi prihodnje leto!

Besedilo in foto: TM

Posebej so se potrudile tudi domače gospodinje in mize bogato obložile s krušnimi in drugi
mi dobrotami.
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RAZGIBAN MAJ V PGD TRŽEČ
GASILCI TRADICIONALNO POSTAVLJALI 
MAJSKO DREVO
Da je ena od vsakoletnih aktivnosti gasilcev v PGD Tržeč 

postavljanje majskega drevesa, smo se lahko prepričali tudi 
letos. Gasilci so se v velikem številu zbrali prav na prvi majski 
dan in z združenimi močmi pri gasilskem domu postavili visoko 
majsko drevo. Trževski gasilci tako ohranjajo tradicijo druženj 
ob 1. maju — prazniku dela.

Foto: Matej BezjakPostavljanje mlaja v Tržcu

NA FLORJANOVO SLOVESNO V CERKVI SV. 
VIDA
V čast sv. Florjanu - zavetniku gasilcev so se v nedeljo, 1. maja, 
poklonili in priporočili tudi člani PGD Tržeč in PGD Videm, ki 
so se v svečanih uniformah udeležili slovesne maše. Slovesno 
je bilo v cerkvi sv. Vida v Vidmu, ko je mašo ob somaševanju p. 
Janeza Ferleža iz fare sv. Trojica v Halozah vodil videmski farni 
župnik p. Emil Križan. Slovesnosti se je udeležilo 50 gasilcev.

TM

Na Florjanovo nedeljo pred cerkvijo sv. Vida Foto: Matej Bezjak

N Si
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

N.Si
Nova Slovenija 
krščanska ljudska 
stranka

Občinski odbor Videm

Občankam in občanom občine Videm člani in simpatizerji 
stranke želimo obilo dobre volje ob občinskem prazniku z 
željo, da se udeležite vseh prireditev v sklopu občinskega 
praznika.

Občinski odbor N.Si Prvomajsko drevo v Leskovcu je bilo letos nekoliko višje kot običajno

PRVOMAJSKI POHOD V LESKOVCU
Toplo in prijetno vreme je k aktivnemu preživljanju letošnje 

prvomajske nedelje privabilo veliko Leskovčanov in prebi
valcev sosednjih krajev. Dopoldan so se zbrali pred trgovino 
Leska. Malo pred poldnevom se je več kot 50 pohodnikov 
odpravilo na pohod po okoliških hribih in dolinah. Na poti 
jih je spremljala dobra volja. Da je ni zmanjkalo, so poskrbeli 
domačini, pri katerih so se pohodniki lahko tudi okrepčali s 
kapljico domačega vina in doma pripravljenimi jedmi. Leskovš
ki gasilci so s praktično vajo vsem sodelujočim na pohodu še 
dodatno popestrili prvomajsko nedeljo.

IR
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V PGD SELA VSE BLIŽE NOVI PRIDOBITVI- 
KOMBINIRANEMU GASILSKEMU VOZILU

Krst vozila že prihodnje leto

Vozilo selskih gasilcev je zdaj pripravljeno za nadgradnjo.

PGD Sela v letošnjem letu piše že 56. 
leto delovanja. Vanj je vključenih 86 
članov, mednje spadajo tudi starejši 
gasilci in mladinci. Društvo skrbi za 
požarno varnost na območju KS Sela 
in KS Dolena. Ob obilici prostovolj
nega dela, strokovnega izobraževa
nja pa so odlika društva še odlični 
rezultati tekmovalnih desetin, saj je 
članski moški desetini A letos uspe
lo priti tudi v kvalifikacijski izbor 
za gasilsko olimpiado in tam doseči 
več kot odlično 5- mesto. Danes pa je 
največji cilj društva pridobiti novo 
kombinirano gasilsko vozilo.
V PGD Sela pravijo, da so leto 2005 zač

eli z veliko mero upanja in optimizma, 
predvsem pa z eno samo veliko željo, da 
jim končno uspe nabaviti kombinirano 
gasilsko vozilo po vseh gasilskih standar
dih. Začelo se je dobro, saj so ogrodje 
novega vozila na Sela pripeljali že 2. 
februarja in ob tem dogodku niso poza
bili na vse tiste, ki so jim že doslej veliko 
pomagali. Posebej se zahvaljujejo občini 
Videm in županu Frideriku Bračiču, GZ 
Videm in njenemu vodstvu, KS Sela in 
predsedniku Igorju Galiču, hvala pa tudi 
KS Dolena za prispevek. Zdaj je vozilo že 
pripravljeno za nadgradnjo, pravi pred
sednik PGD Sela Stanko Potočnik, kar 
pa za PGD Sela predstavlja velik finanč
ni zalogaj. Z nadgradnjo vred bodo za 
novo vozilo namreč morali odšteti blizu 
30 milijonov tolarjev. Sredstva zdaj že

pridno zbirajo, za pomoč pa bodo prosili 
tudi prebivalce obeh krajevnih skupno
sti, na območju katerih skrbijo za požar
no varnost, predvsem pa za varnost ljudi 
in njihovega premoženja. Torej bodo na 
terenu zbirali prostovoljne prispevke in 
računajo na dober odziv.
Sicer pa v PGD Sela zdaj premorejo dve 

vozili; eno - manjše za prevoz moštva, 
drugo vozilo pa je avtocisterno, stara 
že 31 let in je že kdaj odslužila svoje
mu osnovnemu namenu. Zamenjava je

torej nujno potrebna, kar je bilo ugotov
ljeno tudi s strokovnega stališča, so nam 
zaupali v gasilskem društvu. Odločili 
so se za nabavo vozila MAN, tip 10.220 
LC s pogonom na zadnja kolesa, kratko 
vozniško kabino, ob tem pa omenimo še 
cisterno in pripadajočo gasilsko opremo. 
Krst novega gasilskega vozila bo na Selih 
že sredi prihodnjega leta.

Besedilo in foto: TM

V MOTELU PODLEHNIK GASILCI IN ZUPANI PODPISALI
ANEKSE ZA LETO 2005

Cilji in naloge začrtane do 2009
Občina Podlehnik je v sre

do, 13- aprila, pripravila 
sprejem za vodstvo Gasil
ske zveze Videm, predsed
nike in poveljnike šestih 
prostovoljnih gasilskih 
društev, sprejema pa sta 
se udeležila tudi župana 
Friderik Bračič in Anton 
Butolen. Zbrani so že po 
nekajletni tradiciji pod
pisali anekse h gasilski 
pogodbi in s tem zagotovili 
materialne pogoje za delo 
zveze in gasilskih društev 
skozi celo leto.
Kot je poudaril mag. Janez 

Merc, predsednik GZ Videm,

so sredstva iz občinskih pro
računov potrebna za zago
tavljanje ustreznega nivoja 
požarne varnosti, usposab
ljanja, gasilska zavarovanja 
in potrebno operativo, kar 
zagotavlja občinam nemo
teno požarno varnost ter 
ustrezno varstvo pred narav
nimi in drugimi nesrečami. 
Letošnji aneksi naj ne bi bili 
posebej drugačni od lanskih, 
je še dejal Merc, le PGD Sela 
ima letos dva aneksa, eden od 
teh pa je potreben ob nabavi 
novega kombiniranega gasil
skega vozila. Sicer pa je Merc 
še povedal, da v zveze iz leta

Ob podpisu aneksov k pogodbi sta sodelovala župana občin 
Videm in Žetale, F. Bračič in A. Butolen, občino Podlehnik pa je 
zastopal tajnik občinske uprave Miran Krajnc.
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v leto potrebujejo več denarja za izob
raževanja in zavarovanja, tako gasilcev 
kot gasilskega premoženja, kot zanimi
vost pa dodal, da za predpisano opremo 
enega gasilca potrebujejo med 400 in 500 
tisoč tolarji. Tudi zato bodo v občinah 
Videm, Podlehnik in Žetale morali v pri
hodnje vendarle razmišljati o povišanju 
proračunskih sredstev za potrebe požar
ne varnosti, ob tem pa je samo spom
nil, da so v preteklem letu v GZ Videm 
uspeli realizirati vse zastavljene naloge, 
veliko odgovornega dela pa da jih čaka 
tudi letos.
Zbrane ob podpisu aneksov sta ob 

odsotnosti podlehniškega župana Vekos
lava Frica pozdravila še župana Vidma in 
Žetal, Friderik Bračič in Anton Butolen, 
oba pa sta se strinjala, da je delo gasil
ske zveze strokovno, dobro načrtovano, 
sredstva pa racionalno porabljena. Sicer 
pa naj bi letos po gasilski pogodbi na 
račun GZ Videm priteklo okrog 20 mili
jonov tolarjev.

TM

Zgoraj: Zbrani ob že tradicionalnem podpisu aneksov h gasilski pogodbi iz občin Videm, 
Podlehnik in Žetale.
Spodaj: Anekse so podpisali vsi štirje predsedniki in poveljniki PGD Leskovec, Sela, Tržeč in 
Videm.

RIBIŠKO DRUŠTVO TRŽEČ
Ribiči v skrbi za naravo

Na območju nekdanje gramoznice 
v Tržcu je čudovit košček narave, 
za katerega skrbijo člani Ribiškega 
društva Tržeč. Ukvarjajo se z njiho
vo prioritetno dejavnostjo — ribolo
vom, družijo pa se na raznih sreč
anjih, tekmovanjih in akcijah, vse
skozi pa s svojim delom in odnosom 
poudarjajo skrb za naravo, ki nam 
je včasih kar malo tuja.

Predsednik društva Branko Krajnc nam 
je povedal, da njihova čistilna akcija ne 
poteka le spomladi, ampak traja skozi vse 
leto, saj gramoznica s svojim izgledom in 
mirom privlači različne obiskovalce, ki 
pa ne pospravijo vedno za seboj. Pa tudi 
mimoidoči odvržejo kakšne smeti kar 
s ceste, za kar morajo potem poskrbeti 
člani društva. S tem pa so povezani tudi 
stroški, pa tudi ostalo vzdrževanje terja 
določena sredstva, ki pa jih ni na pretek. 
Pri tem je predsednik društva poudaril 
dobro sodelovanje z lokalno skupnostjo 
in napovedal akcijo, v kateri bi naj njiho
va hišica dobila novo streho.

Jože Junger /z ribiškega arhiva
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70-LETNICA ŠPORTNEGA DRUŠTVA VIDEM

Ob obletnici obnovljen športni park v Vidmu

Športno društvo (ŠD) Videm je letos 
praznovalo 70-letnico delovanja. 70 
let je na Vidmu aktivnih veliko lju
di, ki so se v teh letih ukvarjali z 
organizacijo in delom na področju 
športa in rekreacije. Okrog 7000 lju
di je delovalo ali aktivno sodelovalo 
v športnem društvu, ki je delovalo 
v različnih časovnih obdobjih pod 
različnimi imeni.
Leta 1935 je skupina naprednih fantov 

začela telovaditi na orodju. Naštevajo 
se priimki Novak, Purg, Murko, Nemec, 
pa še en Novak in Joža Verdenik. Bili 
so dobri! Osvajali so tudi medalje izven 
takratne Jugoslavije. Škoda, da o tem 
nismo našli vidnejših zapisov. Politične 
razmere so bile take, da ni bilo dobro biti 
v telovadnem društvu SOKOL, kot so ga 
takrat imenovali.
Po drugi svetovni vojni so nastajala 

športna društva TVD Partizan. V Vidmu 
so ustna izročila iz leta 1952. Gospod 
Viktor Peklar se spominja, da so veliko 
telovadili v dvorani, ki je bila namenjena 
tudi kulturi, pa tudi na igrišču in žup
nijskem dvorišču. Starim telovadcem iz 
časa SOKOLOV so se pridružili Peklar, 
Letonja, Vidovič, Štrucl. Pozneje so se 
vključili fantje, ki so obiskovali osnovno 
šolo. Bila je tudi ženska telovadna skupi
na in folklorna skupina. Veliki uspehi so 
bili v šahu, atletiki, krosih, ...
Mladi so odhajali v poklicne in srednje 

šole v Kranj, Maribor, Celje ... Ob nede
ljah so se vračali, se družili z vrstniki, ki 
so ostali doma. Prinašali so nove nava
de, nove športne igre - tudi nogomet. 
1957. leta je Franc Skok prinesel v Videm 
nogomet. Večina rosno mladih fantov se 
je navdušila zanj. Bosi so igrali divjo ligo.

Največ privržencev nogometa

1962 pa je prišel v Videm Selak, ki je 10 
let igral nogomet v Mariboru in začel s 
treningi prave nogometne igre. V KS so 
ga podprli.
Začela so se tekmovanja v MNZ Ptuj 

v različnih ligah. Nogometni klub je 
dosegel velike rezultate, pa zopet križe. 
Ljudje, ki so delali v tem času: Stanko 
Skok, Potočnik, Simonič, Milošič, Krajnc 
in še in še. Mladi nogometaši, ki so zač
eli v OŠ: Bračič, Černila, Ciglar, Kokol, 
Galun ... Na da se napisati vseh, zato je 
ŠD Videm izdalo ob 70-letnici zbornik, v 
katerem boste našli veliko več.
Prav je, da se zapiše še to, da se je šport

ni park s prostori uredil prav v času, ko 
je bil predsednik društva Bračič, in da

je v času obletnice prav on župan obč
ine Videm, ki ima velik posluh za šport. 
Sedanji predsednik (od leta 2004) Jožef 
Milošič z upravnim odborom, v katerem 
so aktivni športniki, profesorji športne 
vzgoje in ostali, dela uspešno. Že od 
leta 1992 so vidni rezultati v A ligi MNZ 
Ptuj. Trenutno so v ŠD štiri nogometne 
selekcije, skupina pohodnikov in skupi
na kolesarjev.

Prijetno praznovanje in veliko uspešnih 
let vsem v ŠD Videm!

Marija Černila 
Foto: TM

BRUSELJ - OGLED EVROPSKEGA PARLAMENTA
24. maja 2005 smo se člani SDM-a na povabilo evropske 

poslanke dr. Romane Jordan Cizelj odpravili na 4-dnevno 
ekskurzijo v Bruselj, kjer smo si ogledali Evropski parla
ment in znamenitosti Bruslja.
Obiskali smo Atomium, ogledali smo si kraljevo palačo, stol

nico, mestno hišo in sodno palačo, kraljevi muzej starejše in 
sodobne umetnosti, muzej čokolade in muzej piva. V Evropskem 
parlamentu smo imeli predavanje o vstopu Slovenije v EU. Na 
tribuni smo spremljali sejo evropskih poslancev, kjer so razprav
ljali o zaščiti manjšin in protidiskriminacijski politiki. Po ogledu 
parlamenta smo imeli s poslanko skupno večerjo. Na poti domov 
smo se ustavili tudi v Luxembourgu, kjer smo si ogledali Evropski 
center, bančno četrt, Plače dArrnes in stari del mesta.
Ekskurzija nam bo ostala v lepem spominu, saj smo ob veliko 

videnem stkali tudi veliko prijateljskih vezi med člani SDM-a iz 
celotne Slovenije.

Maja Sagadin, 
SDM Videm
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POGOVOR Z ROBIJEM BUTOLENOM -VODJO SKUPINE
BIČ BOYS IN USPEŠNIM IZDELOVALCEM DIATONIČNIH

HARMONIK »BUTOLEN«

Skupino Bič boys sestavljajo mladi 
in energični glasbeniki, ki prihajajo 
iz različnih koncev Slovenije. Pred 
kratkim so fantje izdali svoj prvi CD, 
naslovna pesem Hojlarija pa je že 
osvojila srca poslušalcev in visoka 
mesta na glasbenih lestvicah. Pred
zadnji vikend v maju je bila v Vidmu 
prva velika javna predstavitev CD-ja 
skupine Bič boys, v teh treh dneh pa 
smo lahko v šotoru videli in slišali 
še številne slovenske in tuje glasbe
nike. O začetkih, uspehih in nadalj
njih načrtih skupine Bič boys smo se 
pogovarjali z Robijem Butolenom, 
članom in vodjo skupine Bič boys, ki 
ima pri svojih 22 letih tudi že svoje 
podjetje — ukvarja se z izdelovanjem 
diatoničnih harmonik.
Skupina Bič boys že nekaj časa 
osvaja srca poslušalcev, prav tako 
glasbene lestvice. Pa bi nam za zač
etek povedal, od kod pravzaprav 
ideja za ime skupine — Bič boys. Ste 
imeli v mislih »originalne« Beach 
Boyse?
Robi Butolen: »Ja, pri izbiri imena smo 

imeli v mislih »originalno« skupino Beach 
Boys, ki so zagotovo znani skorajda vsa
kemu poslušalcu. Ko ljudje torej slišijo 
za Bič boyse, jim torej to ime že zveni 
v ušesih. Vendar smo mi ime skupine 
poslovenili - njeno pisavo.«
Kdaj je skupina nastala, koliko 
časa že prepevate skupaj in kdo 
vse pravzaprav sestavlja vašo sku
pino?
Robi Butolen: »Skupina Bič boys je 

nastala maja v lanskem letu. Takrat smo 
skupino sestavljali trije člani, ki smo 
ostali do danes: jaz, Robi Butolen (bob
nar), Franci Butolen, moj brat (baskita- 
rist, vokalist) in Sergej Zorko (kitarist in 
glavni vokalist). Pred dvema mesecema 
in pol pa sta se nam pridružila še Robi 
Potočnik (harmonika, klaviature) in Ber
nard Pirnat (električna kitara). Zasedba v 
takšni sestavi igra od meseca marca leto
šnjega leta. Prav vsi, ki igramo v skupini, 
smo glasbeno izobraženi, nekateri imajo 
srednje, drugi nižje glasbene šole.«

IZDALI PRVI CD Z VESELIM 
NASLOVOM HOJLARIJA
V tem kratkem času, odkar z novo 

zasedbo igrate skupaj, ste že uspe
li posneti svoj prvi CD, katerega 
naslovna skladba nosi naslov Hoj
larija. Kje ste snemali in kaj vse

»Osvojiti želimo celo Slovenijo«
je moč slišati na vašem glasbenem 
prvencu?
Robi Butolen: »Svoj prvi CD smo snema

li v studiu JAMA Ptuj, pri Tomiju Valenku 
in Mitju Krapši. CD smo z novo zased
bo posneli v tem kratkem času, na njem 
pa se nahaja enajst skladbic. Naslovna 
pesem na našem prvencu je Hojlarija, 
zmagovita skladba Radia Veseljak, Radia

Istra in Radia Ptuj. Na podlagi uspeha te 
prve skladbe smo nato posneli še nadalj
nje skladbe in tako izdali svoj prvi album 
skupine Bič boys.«
Na naslovnici vašega CD-ja piše, da 
ste turbo folk skupina. Igrate le to 
zvrst glasbe ali še kaj drugega? Kdo 
je avtor besedil in aranžmajev?

Robi Butolen: »Na CD-ju nismo mešali 
zvrsti, čeprav znamo igrati vse. Na vese
lici se namreč igrajo vse zvrsti glasbe, 
odvisno pač od vrste poslušalcev. Na 
CD-ju se nahajajo skladbe v turbo folk 
stilu, od roka do narodne glasbe. Naš 
CD je primeren tako za starejše kot mla
jše poslušalce. Sam sem avtor kar nekaj 
melodij, napisal pa sem tudi besedili za 
skladbo Ančica in zmagovito Hojlarijo. 
Dve skladbi je prispeval naš kitarist Ser
gej Zorko, druge pa smo odkupili od 
studia JAMA.«

PRVA PROMOCIJA CD-ja V 
ŠOTORU V VIDMU
Prva javna velika predstavitev CD- 

ja skupine Bič boys je bila od 20. 
do 23■ maja v Vidmu. Verjamem, da

je bil to za tebe in vašo skupino z 
organizacijskega vidika zelo velik 
projekt. Kaj se je dogajalo v teh 
dneh, koga vse je bilo moč videti in 
slišati v šotoru?
Ta 3-dnevna prireditev je zajemala pro
mocijo našega CD-ja, pa tudi promocijo 
mojega podjetja Butolen. V petek smo 
se odločili za veselico, predstavili so se

znani glasbeniki, kot so Natalija Verbo- 
ten, Danijel Popovič in skupina DEJA 
VOU. Obisk je bil sicer nekoliko manj
ši, kot smo pričakovali. V soboto se je 
predstavila naša skupina, gostili pa smo 
še skupino Krila, p. Janeza Ferleža in 
hrvaško pevko Mineo. Nedelja pa je bila 
namenjena promociji mojega podjetja in 
izdelavi harmonik »Butolen«. Organizirali 
smo tekmovanje z igranjem na diatonič
no harmoniko. Naj povem, da je bilo 
veliko navijačev in obiskovalcev, prijavi
lo se je 21 tekmovalcev, prva nagrada pa 
je bila harmonika »Butolen« v vrednosti 
380.000 tolarjev. Za zabavo je poskrbel 
še ansambel Marijana Hercega.«

PRODRETI NA TUJI 
GLASBENI TRG - KMALU 
TUDI CD V NEMŠKI 
RAZLIČICI
Kakšni pa so načrti skupine Bič 
boys za v naprej?
Robi Butolen: »Skupina želi osvojiti 

celo Slovenijo, drugače pa v naslednjem 
mesecu izdajamo naš CD v nemščini.

Skupina Bič boys med sobotnim nastopom v šotoru v Vidmu. Foto: Arhiv Bič boys
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Imamo neke ponudbe nemških mene
džerjev, če bomo uspešni, želimo seveda 
prodreti tudi na tuj glasbeni trg. Načrtov 
nam torej ne manjka.«
ROBI BUTOLEN - USPEŠEN GLASBE

NIK, KI IMA TUDI SVOJE PODJETJE 
Zraven tega, da si uspešen mlad 

glasbenik, imaš tudi svoje podjetje 
Butolen. Med drugim se ukvarjaš 
tudi z izdelavo diatoničnih harmo
nik. Nam lahko zaupaš, kdaj si se 
prvič srečal s harmoniko in kako 
pravzaprav nastane ta, v zadnjem 
času vedno bolj priljubljen, sloven
ski instrument?
Robi Butolen: »Podjetje Butolen je prav

zaprav center glasbe, ki zajema prirejanje 
kongresov in javnih prireditev, izdelova
nje diatoničnih harmonik, sam pa vodim 
tudi svojo glasbeno šolo. Lahko bi rekli, 
da podjetje obsega pravzaprav vso glas
beno dejavnost. Moje podjetje pa je tudi 
sponzor CD-ja, ki smo ga izdali.
S harmoniko sem se sam prvič srečal pri 

petih letih; harmonika je namreč takrat 
že bila pri hiši. Čeprav sem harmoni- 
kaš, pa je danes moja vloga v ansamblu 
nekoliko drugačna, saj sem harmoniko 
zamenjal za bobne.
2 izdelovanjem harmonik sem pričel 

pri 16 letih, takrat še bolj za hobi, pri 
17 letih pa sem izdelal oziroma sestavil 
svojo prvo harmoniko. Naj povem, da 
imam dva delavca, ki mi pri tem poma
gata, saj je povpraševanje po harmoni

kah »Butolen« tako veliko, da vsega dela 
ne zmorem opraviti sam. Sam sem zelo 
zaposlen, imam namreč 137 učencev. Na 
mesec tako izdelamo od 10 do 15 har
monik. Naročil nam ne manjka, saj je vse 
zapolnjeno do konca tega leta.«
Skupini Bič boys želimo še veliko 

glasbenih uspešnic. V njihov uspeh 
ne dvomimo, saj so fantje mladi, 
glasbeno izobraženi in pripravljeni 
delati. Z organizacijo nedavne tri
dnevne prireditve pa so dokazali, da 
jim tudi poguma ne manjka. Robiju 
pa želimo, da bi njegove diatonične 
harmonike »Butolen« razveseljevale 
številne ljubitelje narodnozabavne 
glasbe.

Petra Krajnc

DeSUS
Občinski odbor Videm

Občankam in občanom čestitamo ob 8. občinskem prazniku in želimo 
prijetno praznovanje ter veliko uspehov tudi v prihodnje.

Občinski odbor DeSUS

POLICIJA SVETUJE!

VOŽNJA POLETI IN ZGOSTITVE PROMETA V ČASU LETNE
TURISTIČNE SEZONE

Vožnja poleti se v marsičem raz
likuje od vožnje v drugih obdobjih 
leta. Poleg vročine in gostejšega 
prometa (zastojem se tudi letos ne 
bo mogoče povsem izogniti) se na 
cestah v večjem številu pojavijo tudi 
tuji vozniki, ki prihajajo iz različ
nih socialnih okolij, z različnimi 
vozniškimi izkušnjami, znanji ter 
navadami.
Da bi bilo vaše potovanje čim manj 

stresno in varno, vam svetujemo:
• da kljub vročini, gostemu prometu ter 

morebitnim zastojem ostanete strpni in 
upoštevate cestnoprometne predpise,

• da vas do cilja lahko varno pripelje le 
strpna - defenzivna vožnja,

• tudi poleti je problematična utrujenost, 
ki jo lahko opazimo pri nekaterih vozni
kih. Pri daljših potovanjih načrtujte Miran Brumec, vodja policijskega okoliša Videm
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več postankov, pri tem vozilo dobro 
prezračite, naredite nekaj razgibalnih 
vaj in uživajte osvežilne brezalkoholne 
pijače,

• utrujenosti ali morebitnih prvih zna
kov slabega počutja ne podcenjujte, 
saj se znakov velikokrat zavemo pre
pozno, ko smo že vpleteni v prometno 
nesrečo,

• med vožnjo bodite popolnoma zbrani 
ter pozorni na dogajanje na in ob cesti, 
odložite vse nepomembne opravke v 
vozilu za čas, ko boste vozilo ustavili,

• pri vožnji poskušajte predvideti dogaja

nje na cesti in ravnanja drugih in se na 
to pravočasno pripravite,

• zavedajte se, da na cesti niste sami, in 
da od vašega ravnanja ni odvisna samo 
vaša varnost, ampak tudi varnost osta
lih udeležencev v prometu,

• če v prometu opazite voznika pod 
vplivom alkohola, voznika, ki je utru
jen, ali voznika, ki s svojim ravnanjem 
na drug način ogroža varen potek pro
meta, pokličite policijo na štev. 113,

• preko sredstev javnega obveščanja 
redno spremljajte prometne informaci
je,

•pred odhodom na pot se prepričajte o 
morebitnih zastojih in zgostitvah pro
meta in glede na pridobljene informaci
je za pot zberite lokalne, regionalne 
ali druge manj obremenjene prometne 
povezave. Informacije so vam na voljo 
na tel. štev.: (01) 530-5300 ali GSM 
(031) 64-64-64.

Vsem želimo srečno vožnjo ter pri
jetne, predvsem pa varne poletne 
dni.

Miran Brumec, VPO

TATVINE MOBILNIH TELEFONOV
Tatvine mobilnih telefonov se pojav

ljajo preko celega leta, v poletnih 
mesecih prihaja le do zgostitve 
tovrstnih tatvin, glede na kraje 
storitve, kot so plaže, kopališča. 
Storilci pogosto izbirajo kraje za 
izvrševanje tatvin tam, kjer občatii 
najpogosteje opustijo samozaščitne 
ukrepe. Tatovi takšne kraje pred tat
vino opazujejo in zberejo primeren 
trenutek, zadošča že krajša odso
tnost ali trenutek nepazljivosti, da 
odmaknemo pogled od mobitela ali 
torbice, v kateri se mobitel nahaja. V 
primeru tatvine mobitela je dejanje 
potrebno čim prej prijaviti na poli
ciji, o tem pa je potrebno obvestiti 
tudi mobilnega operaterja.
Nasveti za preprečevanje kraj mobilnih 

telefonov niso nič drugačni, kot so splo
šni preventivni nasveti policije za varova
nje ostalega osebnega premoženja. Kljub 
temu vam posredujem nekaj nasvetov, ki 
lahko storilca odvrnejo od tatvine mobil
nega telefona:

• v pisarnah v času odsotnosti ne puščajte 
mobilnih telefonov na vidnih mestih, 
tudi če pisarno zapuščate le za kratek 
čas, jo zaklenite,

• na vlakih in avtobusih ne puščajte tele
fonov brez nadzora, ročna torbica, v 
kateri je mobitel, naj bo vedno zaprta, 
predvsem pa je NIKOLI NE PUŠČAJTE 
BREZ NADZORA,

• posebna pozornost velja krajem, kot 
so kopališča, plaže, počitniške priko
lice, šotori, hotelske sobe ipd. Mobilni 
telefon, puščen na plaži ali kopališču 
brez nadzora, kar izziva storilca k tat
vini. Prav tako ne puščajte mobilnih 
telefonov na vidnih mestih v hotelskih 
sobah,

• mobitela ne puščajte na vidnih mestih 
v osebnih avtomobilih,

• mobitela ne puščajte brez nadzora v 
gostinskih lokalih (npr. v času odhoda 
na stranišče),

• na varno mesto shranite t. i. IMEI

številko, številko SIM kartice in številko 
kode,

• posebna pozornost velja otrokom, ki 
so pogosto žrtve drznih roparskih tat
vin na ulici, pred šolo, na poti iz šole 
itd.,

• ob sprehodih po parku, plaži, ulici in 
drugih javnih mestih pazite na osebno 
prtljago, torbico nosite čim bolj ob 
telesu,

• če telefon kljub vsemu pustite brez 
nadzora, ga izklopite ali zmanjšajte 
jakost zvoka, saj zvonjenje telefona 
prav gotovo pritegne tudi tatove.

Skupni imenovalec teh nasvetov je:
MOBILNEGA TELEFONA NIKJER NE
PUŠČAJTE BREZ NADZORA!

Miran Brumec, 
vodja policijskega okoliša Videm

POVABILO NA PRIREDITVE
DOLENA
V Doleni bodo 8. in 9- julija proslavili 
25-letnico Folklornega društva Rožma
rin Dolena. Pripravljajo bogat kulturni 
program, nastop domačih in gostujočih 
folklornih skupin in pevcev ter podeli
tev zahval zvestim članom FD.

SELA
V KS Sela bodo v drugi polovici julija, 
ko je v podružnični cerkvi sv. Družine 
na god sv. Ane manjše žegnanje, pripra
vili že tradicionalne prireditve (športne 
in kulturne). Na anino bodo na Selih 
proslavili krajevni praznik.
Že nekoliko prej - 26. junija pa se bodo

Selani odpravili na tradicionalno vseslo
vensko srečanje Selanov. Letošnje bo v 
Selu v občini Grosuplje.

TRŽEČ
V nedeljo, 14. avgusta, bo slovesno v 

Tržcu pri gasilskem domu. PGD Tržeč 
bo ob tej priložnosti krstilo novo tehnič
no gasilsko vozilo in razvilo novi pionir
ski prapor.

ZG. LESKOVEC
TD »Klopotec« Leskovec bo sredi avgu

sta pripravilo že tradicionalni kmečki 
praznik. Pripravili bodo kmečke igre,

bogato kulinarično razstavo in obis
kovalcem praznika ponudili še nekaj 
izbranih kulinaričnih dobrot in haloško 
vinsko kapljico.

POBREŽJE
V KS Pobrežje bodo v poletnem času 
poskrbeli za druženje s krajani. V 
zadnjem tednu avgusta ali prvem tednu 
septembra bodo priredili tradicionalni 
RIBJI PIKNIK pri vaškem domu Pobre
žje. Praznovanje bodo letos združili še 
s krajevnim praznikom in slovesno pre
dajo pridobitev v infrastrukturi.
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VELIKA PONUDBA SOLSKIH TORB, NAHRBTNIKOV in USNJENE GALANTERIJE,
PO ZELO UGODNIH CENAH.

PAPIRNICA GALANTERIJA PAPIRUS
VIDEM PRI PTUJU -NASPROTI OŠ VIDEM

KER SE KONEC ŠOLSKEGA LETA HITRO PRIBLIŽUJE,
VAM SPOROČAMO, DA TUDI LETOS SPREJEMAMO NAROČILA 

ZA ŠOLSKE UČBENIKE, DELOVNE ZVEZKE TER OSTALO ŠOLSKO LITERATURO
Ratajc Elvira s.p., Videm pri Ptuju 51, 2284 Videm, tel:764-00-42
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V VIDMU ZLATA POROKA ZAKONCEV FIDERŠEK
Bilo je 28. maja 1955

Natanko po petdesetih letih zakonske 
zveze sta si v soboto, 28. maja zlata prsta
na znova izmenjala zlatoporočenca Fide- 
ršek iz Tržca 34 v občini Videm. Sloves
nost zlate poroke je v videmski poročni 
dvorani vodil župan Friderik Bračič, ki 
je zlatemu ženinu in zlati nevesti ob tej 
priložnosti izročil posebno spominsko 
zahvalo in košaro dobrot ter jima zaže
lel še mnogo srečnih in zdravih skupnih 
let. Svatje so zlati par iz občinske hiše 
pospremili še v župnijsko cerkev sv. 
Vida.
Zlati ženin Anton se je rodil 14. januarja 

1924 v Gruškovju, zlata nevesta Ljudmila 
pa 17. septembra 1921 v Tržcu. Poročila 
sta se 28. maja 1955 v Vidmu. Skupen 
dom sta si Fiderškova zgradila v neve
stinem rojstnem kraju Tržeč in tam jesen 
življenja uživata še danes. Nujno življe
nje je bilo razpeto med delom doma, kjer 
je za družino največ skrbela Ljudmila, in 
službo, saj je bil oče Anton zaposlen v 
nekdanjem TGA Kidričevo.
V zakonu so se jima rodili trije otroci: 

hčerki Marija in Jožica ter sin Jože, z leti 
sta se razveselila tudi štirih vnukov: Mit-

Zlatoporočenca Fideršek v družbi prič in župana Friderika Bračiča

ja, Dušana, Tomaža in Žana, danes pa sta ne čestitke!
tudi že ponosna pradedek in prababica Besedilo in foto: TM
vnuka Nika.
Zlatoporočencema tudi naše iskre-

ZLATA POROKA ZAKONCEV AVGUŠTIN IZ SEL

V najlepšem mesecu ljubezni sta se pred 
50. leti (14. maja) v Volični poročila Vla
dimir in Viktorija Avguštin. Zlato poroč
no slavje sta po petih desetletjih priredila 
na sončno majsko soboto, 21. maja, ter 
skupen jubilej proslavila v krogu svoje 
družine in prijateljev.
Zlatoporočenca Avguštin je v poročni 

dvorani v Vidmu poročil videmski župan 
Friderik Bračič in jima ob tej priložnosti 
podaril posebno zahvalo občine in še 
bogato košaro dobrot. Zaželel jima je še 
mnogo srečnih in zdravih skupnih let v 
zakonu. Cerkveni del poročnega slavja je 
bil cerkvi sv. Družine na Selih.
Zlati ženin Vladimir se je rodil 8. aprila 
1931 na Ptuju, otroštvo in mladost je pre
živel v Zg. Pristavi, zlata nevesta Viktorija 
pa se je rodila 23. januarja 1934 v Mari
boru. Doma je iz Žikerc v Slovenskih 
goricah. Poročila sta se 1955 v Voličini, 
skupen dom pa sta si z družino ustvari
la na Selih. V zakonu sta se jima rodila 
hčerka Vladka in sin Viktor, ponosna pa 
sta na svojih pet vnukov - tri vnukinje in 
dva vnuka.
Viktorija je bila učiteljica in je poučeva

la najprej v šoli v Stopercah, nato pa na 
Selih, Vladimir pa je delal v KZ Dravsko

V spomin dva zlata prstana

polje in tam do upokojitve opravljal nad
vse odgovorne naloge. V prostem času 
ga je pot velikokrat popeljala v haloški 
vinograd, zelo rad pa je še danes v dru
žbi s prijatelji in aktiven v društvenem 
življenju. Oba sta že nekaj let upokojena 
in jesen življenja preživljata na svojem 
domu, kjer ju otroci, vnuki in prijatelji

pogosto obiskujejo.
S svati sta Avguštinova zlati poročni jubi

lej proslavila v gostilni Svenšek, ob tej 
priložnosti pa prejela mnogo dobrih želja 
in iskrenih čestitk.
Zlatoporočencema iskreno čestita

mo!
Besedilo in foto: TM
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IZ ŽUPNIJE SV. VIDA

SVETI VID. PROSI ZA NAS
Sveti Vid, zavetnik naše župnijske 
cerkve in cele župnije, goduje 15. 
junija. Vidovo nedeljo (farno žeg- 
nanje) obhajamo v nedeljo, ki je 
najbližja temu datumu. Letos bo to 
nedelja, 12. junija.
Spoštovani bralec in bralka tega sestav

ka, spoznaj svetnike in še posebej spo
znaj svetega Vida. Spoznati svetnike 
pomeni, prav se seznaniti z najodlične
jšimi zastopniki krščanstva - s tistimi, ki 
kot sol napravljajo jed krščanstva okus
no in krepko. Svetniki so se namreč v 
hoji za Kristusom dvignili nad običajno 
človeško majhnost in povprečnost in so 
na drzen način živeli evangelij. Niso se 
ustrašili veljati za »nespametne zaradi 
Kristusa« (1 Kor 4,10) in so zaradi njega 
imeli »vse za izgubo« (Flp 3,8). Ravno s 
tem pa so prispevali in še zdaj v človeški 
družbi največ »prispevajo k temu, da živ
ljenje postaja bolj človeško« (C 40,2).
Od nekdaj se preprosti ljudje radi zate

kajo k priprošnji svetnikov. Zakaj? Za 
upravičenost zatekanja k priprošnji svet
nikov najdemo oporo že v Svetem pis
mu stare zaveze. Tobiju je angel Gabriel 
govoril: »Kadar si molil s solzami, sem 
jaz tvojo molitev nosil pred Gospoda« 
(Tob 12,12). V novi zavezi pa sv. Janez v 
razodetju pripoveduje, kako je v nadna
ravnem videnju gledal »zlate čaše, polne 
dišav, ki so molitve svetih« (5,8), kar po 
miselni zvezi ne more biti nič drugega 
kakor učinkovite priprošnje svetnikov za 
ljudi na zemlji.
Spoznajmo svetega Vida in se mu radi 

priporočajmo. Mučenca Vida prištevamo 
med najbolj čaščene svetnike na Sloven
skem. To je vidno že iz števila njemu 
posvečenih cerkva, ki jih je 41, od tega 
16 župnijskih, večinoma takih, po kate
rih se imenuje tudi kraj (Šentvid, Sv. Vid 
ali Videm). Ker so cerkve sv. Vida med 
najstarejšimi in segajo na začetek kršč
anstva med Slovenci, učenjaki domne
vajo (R. Nahtigal), da so jih postavljali v 
krajih, kjer so posebej častili S veto vita, 
poganskega boga Slovanov. Sv. Vid spa
da tudi med 14 svetnikov - imenovanih 
pomočnikov v sili. Priporočali so se mu 
v mnogih stiskah: za zdravje živcev in oči 
(vida), zoper t. i. Vidov ples in božjast, ob 
nevarnostih bliska in ognja, zoper kačji 
pik in za ohranitev čistosti. Za nebeškega 
zavetnika so ga imeli lekarnarji, kotlar
ji, pivovarji, mutci in gluhi, viničarji, ... 
Upodabljajo ga kot mladeniča v kotlu 
vrelega olja. Kot tak je upodobljen tudi v 
glavnem oltarju naše župnijske cerkve.
O življenju in mučeništvu svetega Vida 

se ni ohranil noben star zgodovinsko

utemeljen spis, temveč samo legenda iz 
leta 600 in poznejšega časa. Toda prič o 
njegovem prisrčnem in razširjenem čašč
enju imamo iz zgodnjih časov dovolj, 
da lahko o njem nekaj napišemo. Sve
ti Vid je mučeniško smrt za krščansko 
vero pretrpel še mlad, okoli leta 305 v 
južni Italiji za časa cesarja Dioklecijana. 
Po legendi naj bi bil krščen in krščansko 
vzgojen izven domače družine. Ko ga je 
njegov poganski oče po vsej sili hotel 
odvrniti od krščanske vere, ni popustil, 
ampak je odgovarjal: »Oče, ko bi ti vedel, 
kako lep in dober je krščanski Bog, bi ga 
takoj molil.« Kljub temu ga je nato oče 
srdit izročil krvnikom. Ti so ga mučili in

vrgli v kotel vrelega olja ali raztopljenega 
svinca. Tako nam svetega Vida prikazuje 
umetnik Sojč v glavnem oltarju vidovske 
cerkve.
Za svetega Vida in za vse farane in nje

gove častilce bi lahko uporabili ljudsko 
modrost, ki pravi »Kdor na svetu za Kri
stusa in s Kristusom trpi, ta se na drugem 
svetu pri njem veseli«.

Želim vam lepo in doživeto Vidovo 
nedeljo in občinski praznik!

p. Emil Križan
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